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7 dni
po svetu

Letos svetovna diplomacija, 
kot je videti, ne bo uživala za
služenih počitnic, kajti kljub 
Poletnim mesecem se razpra
ve, konference in skupščine 
nadaljujejo in kar nič ni vi
deti kakšnih znakov splošne 
utrujenosti. Tako so v Angli
ji komaj prezračili prostore, 
kjer je zasedal Commonive- 
alth, že so se odprla vrata 
Spodnjega doma, kjer je bila 
tned drugim tudi

RAZPRAVA O
RAZOROŽITVI

Opozicija je namreč skuša
la ovreči vladni načrt o raz
orožitvi, vendar ji to ni uspe
lo, saj je za vladno linijo gla
sovalo kar 332, proti pa 262 
poslancev. Sicer pa je zunanji 
minister Lloyd 'že v razpravi 
Povedal, da bi bU sporazum o 
neposredni prepovedi atom
skega orožja brez vrednosti. 
Sploh je izrazil dvom, da bi 
katerakoli stran verjela, da v 
skrajnem primeru ne bi upo
rabila orožja, ki ga ima.

Sicer pa je Anglija ponovno 
Pokazala nekakšno veselje do 
vmešavanja v tuje zadeve, 
kajti slišati je, da so že dana 
potrebna navodila za

INTERVENCIJO V OMANU
Tam se je ljudstvo uprlo 

svojemu sultanu in uporniki 
so po zadnjih vesteh zavzeli 
že vso notranjost države. 
Glavni angleški štab na Sred
njem vzhodu, ki ima svojo ba
zo tudi na Cipru, je bojda že 
izdal povelje trem pomorskim 
enotam iz Indijskega oceana 
in Perzijskega zaliva, naj od
plujejo v Maskato. 'Seve je 
posredi spet produkcija nafte, 
kajti angleške družbe dobijo v 
tem delu Arabskega polotoka 
nad SO odstotkov celotne pro
izvodnje.

Ob istem času pa je slavilo 
egiptovsko ljudstvo svoj naj
večji praznik. Odprla so se 
namreč vrata

EGIPTOVSKEGA
PARLAMENTA

in 350 poslancev je navduše
no pozdravilo dveurni govor 
predsednika Naserja, ki ie po
tem, ko je prisegel, v tem go
voru obrazložil prehojeno pot 
ljudstva v zadnjih petih letih. 
Predsednik Naser je poudaril, 
da je danes egiptovsko ljud
stvo enotno v tem, da brani in 
varuje pridobitve revolucije 
in da si želi mirnega ustvarja
nja za razcvet dežele.

V eni izmed najmlajših afri
ških držav, v Tuniziji pa se 
Pripravljajo na

ODPRAVO DINASTIJE
Ustavodajna skupščina je 

hamreč predvčerajšnjim iz
redno zasedala in proučila 
Predlog izvršnega biroja vlad
ne stranke Neodestur o usta
vi ureditvi dežele. Predsednik 
vlade Habib Burgiba je ie 
Predlagal, naj bi odpravili mo
narhijo in Tunizijo proglasili 
za republiko. Po predvidenem 
b-ačrtu bi sedanjemu monar
hu Laminti Beju iz otomanske 
dinastije Huseina zagotovili 
Varnost in premoženje, vendar 
hi članom njegove družine 
odvzeli vse pravice in privile- 
Olje.

In če se za hip povrnemo še 
na evropska tla, bi- omenili
tahko

VELIKO STAVKO
francoskih bančnih

USLUŽBENCEV
ki traja že tri tedne, in so tu- 
* nedavni poskusi vlade, da 
hi Izravnala nesoglasja, popol- 
noma propadli.

je bilo bistvenega pomena za organsko rast In krepitev proizvodne in 
politične moči trboveljskega rudnika

Vendar — to je treba prven
stveno ugotoviti — Se delo ko
munistov tega našega naj večje
ga podjetja v Zasavju ni raz
vijalo zgolj v samem podjetju. 
Sekretar Škrinjar je v svojem 
res skrbno pripravljenem poro
čilu poudaril, da se je njihova 
aktivnost vidno odražala tudi y 
spiOšnem družbenem življenju 
Trbovelj. ?.e dejstvo, da je ce
lotno delo aktiva krepko težilo 
k uveljavljanju sklepov in 
smernic VI. kongresa, dokaj 
zgovorno pove, da se rudarji- 
komunisti niso zapni v svoj 
ozki krog in puščali vnemar 
vse politične in druge probleme 
Trbovelj.

Sploh je poročilo sekretarja 
Škrinjarja odgovorilo na nešte
to važnih vprašanj. ki so se 
pretek,o leto pojavljali v rudni
ku in Trbovljah sploh. Kon
kretno je osvetlil celotno pro
blematiko rudnika v minulem 
«etu. Posebej se je zadržal ob 
delu samoupravnih organov, 
sindikalni organizaciji, mladini 
in proizvodnji. Bistvenega po
mena je končno, to, da je se
kretar ugotovil, da dosegajo 
trboveljski rudarji lz leta v 
leto večjo proizvodnjo. Ko Je 
primerjal proizvodnjo in rudar
ske storitve prejšnjih let z lan
skimi in letošnjimi, je ugotovil, 
da je bila v letošnjem prvem 
poVetju dosežena rekordna pro

izvodnja in se tako trboveljski 
rudnik uvršča med prve pre- 
mogokope v državi.

Komunisti tega največjega 
aktiva so bil; soudeleženi vse
povsod. kjer je bilo najbolj po
trebno. Grajal pa je tiste ko
muniste. ki niso aktivni v druž
benem življenju, in poudaril, 
da je njihova vključitev v tako 
delo, ki jih najbolj zanima, 
prej ko slej nujna, če nočejo 
zaostajati za časom. Nevzdržno 
je namreč, da je toliko in to
liko komunistov opravljalo ne
malo dela. da pa jih je nekaj 
stalo ob strani.

Razprava je odlično dopolnila 
podano poročilo. Zlasti je bilo 
mnogo govora o novih uredbah, 
ki urejujejo plačni sistem ru
darjev in delitev dohodka. Di
rektor Ribič je poudaril, da so 
se naposled uresničile dolgo
letne težnje in želje rudnikov o 
drugačnem razdeljevanju do
hodkov in podčrtal, da je sedaj 
važno, da bodo komunist; znali 
obrazložiti rudarjem pomemb
nost varčevanja z materialom, 
kajti tudi to je velikega pomena 
za rudarjev zaslužek. Zdaj bo 
tudi rudar vedel, koliko znaša 
njegov bruto zaslužek, vedel 
bo torej, koliko daje skupnosti 
in bo tore; zainteresiran na 
tem. kako se njegov delež upo
rablja za skupno korist.

Ko so govorili o razvoju de-

KRAJEVNI ODBORI BODO DOBILI 
LETOS PRVIČ NEKAJ SREDSTEV!

NA SEJI OBČINSKEGA LJUDSKEGA ODBORA TRBOVLJE, 
SO SPREJELI DRUŽBENI NACP.T ZA LETOŠNJE LETO

Občinske- »Vitemdnka« bo zgradila prt

VREME
Cas OD X6.juii.ia DO L av- 

Dute.
.Vreme s« bo v splošnem It. 
“eljialo: prevladovalo b« ton-
®bo poletno vreme, vendar »e 
J1®*"« krajevne nevihte Krat- 
•etraJna poslabšanja s padavl- 

pričakujem., v časn med 
” In 30. julijem ter v neposred 
81 tišini 3 avgusta.

Predlog proračuna 
ga ljudskega odbora Trbovlje 
predvideva za leto 1957 93,706 
milijonov dohodkov ln prav to
liko izdatkov, kar je precej več 
kot v lanskem letu. Proračun 
se krije 88,8 odet. z dohodki od 
gospodarstva, 9.4 odet. z dohod., 
k! od prebivalcev, 0.2 odst. * 
oohodki uradov in ustanov, ter 
18 odst. z ostalimi dohodki. 
Zaradi tega je potrebno, da 
bodo gospodarske organizacije 
skrbele za realizacijo proizvod
nih planov in pravočasno od
vajala svoje obveznosti, ker bo 
drugače izvajanje občinskega 
proračuna otežkočeno. Sredstva, 
ki jih bo tako dobil ObLO bo
do potem razdelili takole: pro
sveta ln kultura 31,8 odst., so
cialno skrbstvo 13,7 odst., 
zdravstvene zaščita 4 odst., dr
žavna uprava 21.6 odst., komu
nalna dejavnost 12.8 odst., do
tacije 11.1 odst., obveze to ga
rancije 2.7 odst. V proračunski 
rezervi bo ostalo 2.7 odst. sred
stev. Letos ni predvidenih nič 
negospodarskih investicij.

V občini ao štirje krajevni 
odbori, za katere predvideva le
tošnji proračun prvič dotacije 
v višini 800 tisoč dinarjev. S 
tem denarjem bodo krajevni 
odbori popravili ceste, ki jih 
občina ne vzdržuje. Zaradi pre
velikega števil« učencev v go
spodarstvu se je morala konec 
leta 1956 osnovati še druga šola 
učencev v gospodarstvu na ve
ri enslti osnovni šoti. Zaradi tega 
bo letos potrebno več sredstev. 
Višji so tudi osebni izdatki za
radi novih dopolnilnih plač 
prosvetnih delavcev in zaradi 
splošnega povišanja osnovnih 
plač.

Dotacije so v letošnjem letu 
nekoliko večje, predvsem za fi
nančno samostojne zavode. Pre
sežek dohodkov finančno samo
stojnih zavodov bo ostal zavo
du. Tako bo predvideno ustva
rila dobiček Lekarna Trbovlje.

Investicijski * sklad (62,303 
milj. din) se bo porabil za kre
ditiranje obrtnih in trgovskih 
podjetij. Tako bo dobila »Meta
nja« kredit za dokončno uredi
tev delavnice, pisarniških pro
storov ter sanitarij. Gostinsko 
podjetje »Turist« bo uredilo 
kavyrn<\ kuhinjo, hladilnico, 
klet in opremilo tujske sobe.

lavskega samoupravljanja, so 
komunisti poudarili, da je si
cer storjen viden korak naprej, 
da pa je bilo premalo storjene
ga za vsestranskg korist in pa 
tudi redno obveščanje kolektiva 
o sprejetih sklepih. Pojav, da 
se je zaostrilo aktivno del0 le 
ob pripravah za volitve samo
upravnih organov potem pa 
spet popustilo, utegne kolektivu 
razumljivo škodovati.

Dosti so govorili še o drugih 
perečih problemih, v razpravi 
pa se je oglasil k besedi tudi 
tov. Miha Marinko, ki je pri
sotnim obrazložil zadnje zuna
njepolitične dogodke, na t® pa

govoril o notranjih gospodar-» 
sitih vprašanjih. Posebno se je 
dlje časa zadržal ob važnosti 
dobre preskrbe industrijskih 
krajev s potrošnimi dobrinam, 
in poudaril, da ni to zgolj,stvar 
trgovske mreže, marveč prven
stveno proizvajalcev oziroma 
potrošnikov.

Ce strnemo zaključke konfe
rence, potem lahko pribijemo, 
da so trboveljski rudarji-komu- 
nisti dobili zasluženo priznanje 
za storjeno delo, obenem oa jim 
je dala konferenca krepko po
budo za nadaljnje delo. Novo
izvoljeni rudniški komite bo 
imel obilo dela, ki pa ga bo 
lahko opravil le ob tesnem so
delovanju vseh komunistov.

M. V.

Motiv ii, okolice Trbovelj

Na Izlakah bodo odkrili spomenik
Slovesno odkritje bo 9. avguste, na dan, ko praznuje občina 

Zagorje svoj vsakoletni občinski praznik.

Znana turistična vas Izla
ke nad Zagorjem je bila med 
narodnoosvobodilno borbo 
večkrat prizorišče divjanja 
okupatorjeve drhali. Od tod je 
hodila gestapovska svojat na 
svoje pogubonosne pohode in 
se venomer znašala tudi nad 
nedolžnim prebivalstvom, kar 
pa ga je samo utrjevalo v za
upanju, da ima vsako nasilje 
svoje meje.

Zbori proizvajalcev
tudi po občinah

Plevčnlku skladišče in garažo. 
Avtoprevozništvo bo e kreditom 
kupilo avtobus. Kredit bodo 
dobila še podjetja — Preskrba, 
Dalmatinska klet, Čevljarstvo, 
Zlatarstvo, Tapetništvo, Briv
nice Pekarne to slaščičarne, ter 
trgovski podjetji Preskrba to 
Izbira.

Sredstva stanovanjskega »kla
da (199,700 milj), so namenjena: 
rudnik bo dogradil stanovanjski 
blok K-4 ln pričel novo grad
njo, Strojna tovarna bo dogra
dila 4-družinako hišo to nada
ljevala pričeta dela. Elektrarna 
bo zgradila stanovanjski blok. 
Obrtna podjetja bodo skupno z 
občino zgradila 22-stanovenjekl 
blok zraven Kocjana. Gradbeno 
podjetje »Zasavje« bo uredilo 
samska stanovanja. Občina sa
ma bo pričela z gradnjo osem
letke, adaptirala to dopolnila 
pa bo inventar v ostalih šolah. 
Predvidena so tudi posojila in
dividualnim graditeljem stano
vanjskih hii. ,

1,305 milj. cestnega sklada je 
namenjeno za rekonstrukcij o 
Partizanske ceste, ki je v zelo 
slabem stanju to je nepregled
na. Za ta dela "c pred- -»na 
sredstva te leta 1958 in 1957.

Sklad za pospeševanje in pre
delavo kmetijskih pridelkov v 
višini 3 milijonov dinarjev je 
namenjen »Vltaminki« za odpla
čilo anuitet za kupljen avto to 
za delno kritje stroškov pri 
gradnji skladišča.

S Senovega
Senovo bo kmalu dobilo nov 

vodovod. Začeli ao le Izkopavati 
zemljo iz Dobrave na Senovo, za 
Brestanico. Cevovod bo dolg U 
km. Strokovnjaki so ugotoviti, da 
Je voda zdrava in Ima tolikšen 
pri tlak, da se nateče v sekundi 
nad 30 1 pitne vode. Predvideno 
je. da bodo letos Izkopali zemljo 
in položili cevi do Senovega.

Ze dlje časa sl na Senovem pri
zadevajo najti prostore za otro
ški vrtec. Zdaj bodo bržčas le 
uresničili zamisel. Prostore, ki bi 
sicer ustrezali za silo, bi naj od
stopilo gasilsko društvo v svojem 
domu, kasneje pa bo treba mi
sliti na stalen prostor.

Letos bo odšlo na zdravstveno 
letovanje kar 88 otrok s Senovega. 
Mnogo otrok pa bo odšlo tudi v 
razne počitniške kolonije in na ta.

borjenj«. (v)

Vedno bolj se razvija, s popol- 
ni uje ln utrjuje naš komunalni 
sistem. Občine, naše osnovne 
ekonomsko-polltične teritorialne 
enote, so se že toliko usposobi
le, da bodo v najkrajšem časn 
lahko prevzele od okrajev dosti 
več pristojnosti, kot so jih ime
le doslej. Fred kratkim je 
Zvezna skupščin« sprejela nov 
zakon o spremembah in »popol
nitvah splošnega zakona e ure
ditvi občin in okrajev. ~ Kaj 
vsebuje novi zakon? V njem 
sta dve pomembni novosti, ln 
sicer uvedb« zborov proizvajal
cev po vseh občinah in pa 
uvedba delegatskega sistema za 
volitev obeh zborov okrajnih 
ljudskih odborov.

Doslej je bN v rabi dvodomni 
sistem. Izvolitev občinskega 
zbora in zbora proizvajalcev pa 
se je po zakonu o ureditvi ob
čin in okrajev lz let« 1955 ome
jevala samo na bivše mestne 
občine, M so v glavnem že ime
le zbor proizvajalcev. To pravi

co m uporabljale le nekatere 
občine.

Prav zanimivo je bilo doseda
nje stališče po občinah glede 
uvedbe zbora proizvajalcev tudi 
v občinah. O tem so vladala 
različna mnenja. Take nekateri 
pravijo, da zbori proizvajalcev 
v občinah niso potrebni in da 
bodo samo ovira oziroma du
plikat dela občinskega odbora 
in podobno. Praksa v nekaterih 
občinah pa je pokazala, da so 
zbori proizvajalcev vedno bolj 
nujni, in to tembolj zaradi pre
našanja kompetenc z okrajev 
na občine. Tudi v našem okra
ju se je pokazala potreba po 
zborih proizvajalcev v občini, 
In to po vseh občinah, posebno 
pa v izrazito _ industrijskih ko
munah, kot so to n. pr. Trbov
lje, Zagorje in Hrastnik. Zbori 
proizvajalcev po občinah Izpo
polnjujejo enotnost organizacije

ljudske oblasti, med tem ko se 
je zbor proizvajalcev samo pri 
okrajnem ljudskem odboru ter 
pr| republiških in zvezni ljud
ski skupščini pokazal kot po
manjkljiv, Ravno zaradi tega. 

Nadaljevanje na 5. strani

Izlaška osnovna šola je bila 
dlje časa zatočišče gestapov
cev. Potem pa so ga naši bor
ci uničili in s tem onemogo
čili gestapovcem vsakršno za
vetje.

Leta 1944 pa so iz Zagorja 
pripeljali troje znanih borcev: 
tovariša Pečarja, Levstika in 
tovarišico Vojko. Vsi trije so 
padli v boju z gestapovci v 
Zeleni travi in so jih Nemci 
pokopali za izlaško Šolo. Še 
prej pa so gestapovci ubili dva 
domačina in ju prav tako za
kopali za šolskim poslopjem.

Spomenik, ki ga bodo letos 
odkrili v spomin tem borcem, 
bo trajen dokaz in spomin Iz- 
lačanom na čas, ko se je tudi 
zagorski človek boril za lepše 
dni.

Pri prireditvi oziroma od
kritju bodo sodelovale zagor
ske kulturne skupine, med 
njimi: pevski zbor iz Lok in 
rudarska godba na pihalo 

(v)

Seminarji za člane del. svetov
Občinski sindikalni svet Vi

ri em-Krško je priredil tri celo
dnevne seminarje za člane de
lavskih svetov in upravnih od
borov. Udeležba na njih je bila 
nadvse zadovoljiva. Najbolj eo 
se izkazali predstavniki indu. 
sirijskih podjetij, ki po se od
zval: 100 odstotno Slabša
udeležba pa je bila od trgovskih 
ln obrtnih podjetij. Ree je, da 
je nekaj objektivnih razlogov 
za to, toda z malo več dobre

volje bi lahko bili tudi • te 
strani udeležba boljša.

Na teh seminarjih je bilo 
skupno 84 članov delavskega 
samoupravljanja, Ker so bala 
predavanja res kvalitetna, so 
seminarji dobro uspeli. Zanimi
vo je, da so se nekateri novi 
člani po seminarju izjavili, da 
sedaj popolnoma drugače gleda
je na delavsko upravljanje.

SPET SO ZAKIPELA SRCA
Ložce, partizanska vas pod Bohor

jem, je bila na Dan vstaje priča pre
lepe slovesnosti Občinska organizacija 
ZB NOV v Sromljah je formirala po
sebno patruljo svojih članov, da obi
ščejo kraje v širnem bohorskem pogor
ju. Spet so fantje stopali po stopinjah, 
po katerih bo hodili ob vsakem vreme
nu, v burji in mrazu, ob nalivih in ne
vihtah, in vztrajali na svojih večnih

varištva, ki Jih je vodilo skozi borbe to 
trpljenje, skozi težke in vesele ure, In 
jim pomagala zmagovati vse ovire ter 
jih vedno znova utrjevalo v upanju na 
končno zmago pravice, na osvobojenje 
in novo življenje, ki naj bi bilo dru
gačno kot dotlej, takšno, ki ga morejo 
roditi le neštete žrtve.

Patruljo je vodil njihov bivši bata
ljonski komandant tovariš Molan. Ze

PROSLAVA NA VRHEB
DAN VSTAJE PRAZNUJEJO TRBOVELJČANI VSAKO LETO NA VR- 
HEH, KJER JE BILA USTANOVLJENA PRVA REVIRSKA ČETA. TUDI 
LETOS SE JE ZBRALO NA SLOVESNOSTI TU GORI LEPO ŠTEVILO ‘ 
LJUDI. SPOMINSKI GOVOR JE IMEL PREDSEDNIK OBČINSKEGA OD
BORA ZB NOV TRBOVLJE, TOV. SPROGAR, V KULTURNEM PRO
GRAMU PA SO SODELOVALI GODBI NA PIHALA »SVOBODE-CEN- 
TER« IN »SVOBODB-TRBOVLJE II« TER ZDRUŽENI PEVSKI ZBORI

pohodih, tako značilnih za partizanske 
borbe in njihovo življenje. Spet so bor
ci podoživljali vse tisto, kar je skoro 
že zagrnil čas, bližnja preteklost. Znova 
so jim srca utripala pod neizrekljivo 
lepimi občutki pravega, resničnega to

ži. julija ob 9. uri je odrinila iz Sro
melj, se napotila preko Artič in Vidma 
in Gorice ter se po grebenih vzpenjala 
na Bohor. Fantje so na tem področju 
obiskali vasi Stranje, Zalog in še dru
ge zaselke, postali so na domovih, ki so

jim neštetokrat nudili streho, zatoči
šče, jim tešili glad in jim ogreli pre
mrle ude, predvsem pa so jim neustra
šeno povedali, da so z njimi eno. In 
spet so potrdili enotnost s temi ljudmi, 
podčrtali medsebojno neomajno zve- 
da vstane domovina, rešena nasilja, 
stobo, ki jo more skovati le svetal cilj: 
prosta, svobodna! In spet so z njimi 
začutili, kaj jim je pomenila veličastna, 
vse obetajoča beseda: svoboda 1 Zanjo 
ni bila prevelika nobena žrtev, zaradi 
nje je tekla kri in so gorele domačije, 
ona je bila, ki je pregnala vsak strah, 
ki ni poznala pomislekov, bila je vsem 
najvišja in najdražja.

In zdaj so spet prišli ti fantje iz 
Sromelj, da počaste to visoko misel, da 
sežejo v roke vsem tem ljudem, ki jim 
je prizanesla vihra velike borbe. Deset 
hiš, deset najzaslužnejših partizanskih 
družin je obdarila patrulja. Prav ti 
borci, ki so bili sami pripravljeni storiti 
vse, kar je od njih zahtevala brezobzir
na borba, najbolje vedo, da vsega, kar 
so dali ljudje v teh domovih, ni mogoče 
poplačati, vedo pa tudi, da je ostalo še 
nešteto domov, razsejanih po pobočjih 
Bohorja, ki so imeli nenehno odprta 
vrata za potrebe borca in aktivista. Vse 
te domove, vse te poštene in klene lju
di so hoteli pozdraviti, jim seči v roke 
in jim dati priznanje.

In ti ljudje so jih razumeli. Razu
meli so te fante, ki so prišli iz Sro
melj, da požive spomin na tiste hude, 
a velike dni. In ko so stali pred spo
minsko ploščo v Ložcah in so skupaj s 
temi ljudmi poslušali govore loškega 
Tineta, tovariša Večka in zveznega po
slanca Šterbana, so v globini svojih src 
z njimi spet čutili eno — trdno zdru
ženi, kakor v dneh velike osvobodilne 
borbe. In ta zavest je najlepša in po
trebna tudi danes H naše velike cilj*.
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Zakaj anketa?
Popis in opis delovnih mest 

kot ena izmed najvažnejših pri
prav za poznejšo analitično oce-
llO U&»| lit dJgj v (Mitu. — ‘I I 4 Ml«* « lUl

in formalistično opravilo, ki ga 
je mogoče res dobro opraviti 
kar za »zeleno mizo«. To opra
vilo, pri katerem more in mo
ra praktično sodelovati ves ko
lektiv, vsak delavec in usluž
benec podjetja, je mogoče res 
dobro opraviti le tedaj, če ga
C-k>i'tkVniliA tj kdh o a V«aVv u -

nem mestu samem. Da se ra
zumemo, da na delovnem mestu 
zberemo tiste podatke, ki jih 
potrebujemo. Zato je bilo tudi 
rečeno, naj bi vsak delavec sam 
iipolnil anketni list in vpisal 
vanj zazeiene pouatue. N-mcu 
anketiranja pred popisom iin opi
som delovnih mest je torej:

V Sd. 0>A>iffkV Kul IfdtV
manjše sestavne dele celotnega 
pnoizvodnesa proveea; ugoiv««,, 
število ueitrebnih delovnih mest, 
ugotoviti, kako so na delovnih 
mestih razdeljena opravila in 
kako so začrtana delovna pod
ročja posameznih delovnih 
mest itd.

Na osnovi teh In še drugih 
podatkov, pridobljenih z anke
tiranjem, lahko potlej vodstvo 
podjetja oziroma komisija, ugo
tovi:

Kako se delovna področja In
pr o topnost posame zimi dnev
nih mest In celo organizacijskih 
enot med seboj prepletajo, kdo 
jc komu podrejen ali nadrejen; 
na katerih delovnih mestih je 
preveč opravil, kje in za kate
ra dela ni polne, osemurne za
poslitve. Skratka, iz vseh podat
kov pridobljenih na osnovi an
kete je mogoče ugotoviti, kakš
na je dotedanja organizacija 
dela, kje so hibe, koliko ljudi 
je potrebnih za Izpolnitev dolo
čene naloge, kaj bi veljalo pre
urediti itd. itd.

Na osnovi teh in še drugih 
podatkov, pridobljenih z anke
tiranjem, lahko postanejo komi
sije za opis in popis delovnih 
mest pobudnik za odpravo ugo
tovljenih pomanjkljivosti v or
ganizaciji dela ali v organiza
cijski strukturi gospodarske or
ganizacije.

Toda ne gre spet samo za to 
formalno popisovanje in opiso
vanje delovnih mest. Pri tem 
gre dejansko tudi za aktiviza- 
cijo vsega kolektiva, sleherne
ga člana, da s svoje strani pri
speva k izboljšanju organizacije 
dela, da se tudi vsak delavcev 
sam nauči opazovati tok proiz
vodnje in značilnosti svojega 
delovnega mesta, posebnosti ali 
pomanjkljivosti dobre ali slabe 
strani organizacije dela in na 
to opozarja voditelje proiz
vodnje.

Takšno aktivno sodelovanje 
delavcev je uspešno seveda le 
tedij. če so delavci kolikor je
največ mogoče seznanjeni o 
smislu analitične ocene del, če 
komisije ne opisujejo in ne po
pisujejo del oziroma delovnih 
mest brez sodelovanja izvrše
valcev posameznih opravil — 
delavcev. Marsikje so ubrali to 
drugo pot. In to se jim bo slej 
ali prej maščevalo. Toda napa
ke je še mogoče popraviti. Kjer 
niso do sedaj anketirali delav
cev, jih lahko še, še jih lahko 
seznanijo s pomenom analitične 
ocene delovnih mest, lahko si 
pridobe tiste podatke, ki bodo 
za nadaljnje urejanje organiza
cije dela, za izboljšanje pogojev 
dela, za bodoče izobraževanje,

"rt""- - —: ■ - "• ■
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KZ SEVNICA SE BO TEMELJITO PRIPRAVILA NA ODKUP

Z gradnjo skladišč
še nadaljujejo
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Kmetijska zadruga Sevnica je 
letos pričela z odkupom češenj, 
katerih pa je odkupila le manjše 
količine. Odkup češenj je oviralo 
Splošno trgovsko podjetje, ki je 
češnje odkupovalo po višjih ce
nah in zato jih je, po mnenju za
druge, ostalo precej neprodanih. 
Zadruga Je odkupila tudi preko 
8 ton borovnic.

Temeljitp se pripravljajo na od- 
i k up zgodnjega sadja, breskev, Ja

bolk in hrušk, za kar so te pri
pravili precej embalaže. Kot vse 
kaže, bodo letos odkupili večje 
količine tako sadja kakor tudi 
ostalih kmetijskih pridelkov. Pri 
odkupu bodo nastopile spet vsa
koletne težave, ker zadruga nima 
skladišč.

Pri KZ Sevnica Je precej mo
čan gozdarski odsek. V prvem 
polletju so odkupili za preko 30 
milijonov dinarjev lesa. V drugi
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Radeška okolica. Na »liki Je tudi del Tovarne papirja

V ČATEŠKIH TOPLICAH 
BODO GRADILI BAZEN

TOPLE GREDE BO OGREVALA TERMALNA VODA

Vsako nedelje je v Čateških 
toplicah vse živo. Ob cesti par
kira pod no avtomobilov, motor
jev in koles. Vsa emirja eo za
sedena, strežno osebje pa teka 
od mize do mize, da bi ustreglo 
vsem gostom.

Med tednom pa je vzdušje po
polnoma drugačno. Zaiviairoivan- 
oi, ki so na zdravljenju, se spre
hajajo po parku, igrajo karte, 
se kopljejo in potijo.

Bizeljsko
Proslava Dneva vstaje. “

Bizeijani so počastili Dan vsta
je v nedeljo zvečer v zadruž
nem domu. V skoraj polni dvo
rani so vojaki lz V. p. 1995 iz
vedli pod vodstvom kapetana 
Livade celovečerni program.

Spored je obsegal odlično 
prikazano partizansko sceno ob 
ognju. Vojak Miroslav Madjar 
je recitira, »Jamo« od Gorana 
Kovačiča. Tiho petje pesmi 
»Konjuh planina« je spremljalo 
dramatičen prikaz 1» partizan
skega življenja. Vojaki so ostali 
program Izpopolnili z godbo, 
recitacijami, pevskimi točkami, 
folklornim nastopom, plesom 
srbskih narodnih kol in dalma
tinskimi narodnimi pesmimi. 
Med programom je vojaška 
godba igrala slovenske borbene 
pesmi. Slavnost so zaključili z 
enodejanko Ivana Potrča »Izda
jalec«.

Veren prikaz partizanske ma
tere je dala tov. Gregorinov! 1* 
Savskega Marofa, ki je sama 
dala za svobodo dva sineva. — 
Za celotno organizacijo proslav« 
Dneva vstaje imamo zahvaliti 
tov. kapetanu Milanu Livadi ter 
vojakom Mirku Corbašiču. Mi
roslavu Madjarju, Jovanu Bor- 
čanskyju In Ivanu Paum.
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S SEJE PREDSEDSTVA OSS TRBOVLJE

Kolektiv naj razpravlja!
Na zadnji seji je Okrajni sin

dikalni svet v Trbovljah obrav
naval tudi potek analitske oce
ne delovnih mest v naših pod
jetjih. Iz do sedaj opravljene
ga dela na tem področju je raz
vidno, da je prva faza tega de
la že pri kraju. Pri pregledu 
opravljenega dela pa je prišlo 
do Izraza, da so v nekaterih 
podjetjih to nalogo izvršili ple
če j administrativno, zato je OSS 
sklenil opozoriti svet za delo ln 
delovna razmerja pri OLO Tr
bovlje, da je treba pripravljen 
popis delovnih mest prediskuti- 
rati tudi s prizadetimi delavci. 
Naloga sindikalnih organizacij 
Je, da posvetijo temu vprašanju 
večjo skrb, kajti ugotovljeno je, 
da nekatere sindikalne podruž
nice pri tem delu sploh ne so
delujejo. ’ '

Nadalje je predsedstvo OSS 
mnenja, da je treba sklicati v 
republiškem merilu širšo raz
pravo glede analitske ocene de
lovnih mest v rudarstvu, saj 
predstavlja ocenitev jamskih 
delovnih mest posebno vpraša
nje. Posvetovanje, ki naj bi ga 
sklical Republiški odbor rudar
skih in metalurških delavcev 
Slovenije, naj bi skušalo dose
či enotne kriterije pri popisova
nju in ocenjevanju delovnih 
mest v rudarstvu.

Glede izobraževanja organov 
delavskega samoupravljanja Je 
OSS sklenil, da se v jeseni pri- 
rede seminarji zg vse člane DS 
ln UO, ki se jih doslej še niso 
mogli uoeležiti. Nadalje je pred
viden sestanek predsedstva s 
predavatelji 0 vprašanju anali
ze dosedanjih seminarjev ln gle
de Izdelave programa za semi
narje za predsednike delavskih 
■vetov ln upravnih odborov, ki 
naj bi bili desetdnevni. Semi
narji naj bi bili na Izlakah ln

v Čateških Toplicah. Program 
je izdelala republiška komisija 
SZDL Slovenije za družbeno 
upravljanje.

V razpravi o organizacijskih 
vprašanjih je bilo sklenjeno, da 
se formira komisija za obrt ln 
komisija za kmetijstvo za boljšo 
Izdelavo problematike v teh 
dveh važnih gospodarskih pod
ročjih in nalog sindikatov v 
obrti in kmetijstvu.

Tako j« življenje v teh to
plicah. Vse gre kot po »loju«, 
kuhinja pa je videti kot majhna 
tovarna. V upravi se poleg vsak
danjega dela ukvarjajo še s pri
pravami za gradnjo novega ba
zena. V razgovoru z direktorjem 
Zdravilišča Čateških toplic tov. 
Mitjem Lebarjem smo zvedeli, 
kakšne imajo načrte za v bo
doče in kako jim bodo uresni
čili.

Sedanja kapaciteta kopališča 
kakor tudi restavracije je abso
lutno premajhna. V poletnih 
mesecih le s težavo zmorejo vsa 
dela. Že več let govorijo o 
gradnji kopalnega bazena na 
prostem, vendar do nje še ni 
prišlo. Leto« pa je občinski 
ljudski odbor Brežice imenoval 
poseben gradbeni odbor, ki se 
ukvarja s tem vprašanjem in 
se je za gradnjo resno zavzel. 
12. julija letos je bila že dolo
čena približna lokacija bazena. 
Pri bazenu eo hkrati predvidene 
razne športne naprave, kot so 
igrišča za odbojko, košarko, te
nis, nadalje letni kino in re
stavracij*. Projekt bodo izdela
li preko poletja, tako da bi z 
gradnjo lahko pričeli že v je
seni. Investicijski program bo 
pripravilo podjetje »Slovenija 
projekt«, ekonomski del tega 
programa pa Industrijski biro 
Trbovlja.

V načrtu pa nimajo le grad
nje bazena, marveč tudi topla 
grede, ki jih bo ogrevala ter
malna voda. Postavili bi jih 
južno od sedanje vrtnarije. 
Zgraditi nameravajo 2 večji in

S plenuma okra|nega 
sindikalnega sveta

Zadnji plentftn OSS Trbovlje 
je razpravljal o gradivu I. kon
gresa delavskih svetov Jugosla
vije ter poslušal Izčrpno poro
čilo predsednika OSS, ki je bil 
tudi delegat na kongresu. Poro
čal je o glavnih značilnostih kon
gresa. Plenum je bil mnenja, da 
delegati obiščejo gospodarske 
organizacije, ki »o jih izvolile 
za delegate, oziroma da občin
ski sindikalni sveti izdelajo pro. 
gram poročanja delegatov v po
sameznih gospodarskih organi
zacijah na področju občine.

Poročanje delegatov naj bi se 
pričelo .takoj. Sindikalne orga
nizacije so dolžne, da poskrbe 
za to, da se bodo vsi člani na
ših kolektivov seznanili z gra
divom kongrese delavskih sve
tov. A.K.

2 manjši topil gredi z alumini
jasto konstrukcijo, ki ,je traj
nejša od lesene. Projektant to
plih gred bo moral predhodno 
obiskati Stubiške toplice, ki že 
imajo take grede, da bo videl, 
kakšne napake so napravili tam 
pri projektiranjii, da bi se jiim 
tu izognil. Razen tega bodo v 
te toplice poslali na prakiso tudi 
vrtnarija. V toplih gredah bi po
tem v zimskih mesecih gojili 
papriko, .paradižnik in kumare.

Z obema gradnjama pa je te
sno povezana tucui gradnja nove 
strojnice, ker so potrebne na
daljnje geološke raziskave in 
vrtalna dela, da bi dobili za
dostno količino termalne vode.

Gradnja vseh teh objektov je 
vsekakor pomembna za vse go
spodarske organizacije v našem 
okraju, ki bodo morale pri teh 
delih sodelovati.

Z novim olimpijskim bazenom 
v Čateških toplicah ee bo tu
rizem znatno razširil, kopalcem 
pa bo ob prostem času zagotov
ljeno razvedri1! o od zgodnjega 

. polet)* pa vse do jeseni.

Taborjenje

vafencer
Prvi v našem okraju je ob

činski sindikalni svet Videm- 
Krško v letošnji poletni sezoni 
priredil v Malem Lošinju va
jencem prijeten dopust. V tem 
mestu so si vajenci postavili 
platnene hišice, ki jim nudijo 
preprotreben oddih. Hranijo se 
v bližnjem hotelu, tako da ni
majo s kuhanjem prav nobenih 
skrbi.

V prvi izmeni je taborilo 20 
vajencev, ki so se pred tednom 
dni močno zagoreli in odebelje
ni vrnili na svoja delovna me
sta. Druga izmene pa bo ostala 
v Malem Lošinju do konca tega 
meseca.

Življenje na taborjenju je 
zelo pisano. Vodstvo tabora je 
poleg kopanja in počitka pri
pravilo vajencem še razna pre
davanja o družbenem upravlja, 
nju, o dolžnostih vajencev v 
učni dobi, o družbeni ureditvi 
in podobno.

To taborjenje je bilo za va
jence veliko presenečenje. Mno- 
g izmed njih so prvič videli 
morje in se vozili z ladjo. Izne- 
n&deni so bili tudi nad tam
kajšnjo floro in življenjem. 
Mladinci so na taborjenju spo_ 
tnali, da je po delu potreben 
oddih. Doslej so mnogi od teh 
izkoristili letni dopust na kme
tijah, ali pa bili na dninah, 
kjer so delali od jutra do ve
čera, in se vračali v delavnice 
še bolj utrujeni in zdelani kot 
so od/šli iz njih. S tem, da so 
bi 16 prvič resnično na dopustu, 
bodo znali ceniti prepotrebni 
dopust in ga tudi v naslednjih 
letih pravilno izkoristili.

polovici leta pa pravijo, da se bo 
ta vsota še povišala.

Prt odkupovanju sadja in dru
gih poljskih pridelkov strogo sle- 

■ dijo načelom, da dobijo tisti kme
tovalci, ki prodajajo res kvali
tetno sadje, višjo ceno kot tisti, 
ki ga ne sortirajo. To je tudi po
vsem pravilno, kajti le na ta na
čin bomo dosegli na trgu večjo 
Izbiro, pri kmetu pa zanimanje za 
kvalitetnejše pridelke.

Kmetijska zadruga v Sevnici 
trna stalno zaposlene tri pospe
ševalce: kmetijskega tehnika,
sadjarskega pomočnika in molzne
ga kontrolorja. Vsi ti pospeševalci 
so stalno na delu pri kmetovalcih 
ln tako je zadruga uspela letos 
zasaditi okrog 15 hektarov novih 
nasadov jablan, poškropili so pre
ko 24.000 sadnih dreves, razen te
ga pa so imeli več poučnih se
stankov in tečajev. Na teh teča
jih so prikazali prisotnim, kako 
se pravilno obrezuje sadno drevje 
in trta.

Poskrbeli so tudi za zadostno 
število plemenjakov In merjascev 
Molzno kontrolo vodijo dnevno, 
kjer ugotavljajo porast molznosti 
in razvoj govedi.

Lotili so se tudi sklepanja po
godb za pitanje živine, kmeto
valci so za to precej navdušeni, 
sa1 doseže pitana živina znatno 
višjo ceno. Do konca junija me
seca letos Je sevniška zadruga 
uspela odkupiti za preko 12 mili
jonov dinarjev govele živine, 
kjer pa ni všteta pitana živina.

V zadnjem času Je kmetiiska 
zadruga Sevnica precej gradila.

Nove knjige
FRANC VARDJAN:
VRTNARSTVO II. Zelenjadarstvo

V - založbi »Kmečke knjige« v 
Ljubljani je Izšla dolgo pričako
vana knjiga prof. Franca Vard
jana VRTNARSTVO tl. (ZELE
NJADARSTVO). Knjiga je napi
sana kot učbenik za kmetijske 
gospodarske in vrtnarske šole, je 
pa obenem tudi priročnik za vsa
kogar, ki se bavi z zelenjadar- 
stvom. Delo obravnava predvsem 
vzgojo in oskrbo posameznih ze- 
lenjadnic ter ima namen s stro
kovnimi napotki ln nasveti pri
pomoči k boljši, Izdatnejši in bolj 
zdravi prehrani delovnega ljud
stva. Snov je zajeta na kratko in 
pregledno, da bo vsakomur ra
zumljiva in dojemljiva. Na 288 
straneh so obdelane po vrsti ka- 
pusnice, prtnlne, čebulnice ali lu- 
kovke. plodovke, stročnice ali so- 
čivnice, špiuačnice, solatnice, 
trajnice ter kuhinjska zelišča. 
Besedilo pojasnuje 175 slik. Kot 
poseben dodatek tej knjigi Je iz
šel na 16. straneh tudi Seznam 
rastlin (index), ki so navedene v 
tej knjigi. Seznam navaja rast
line po slovenskih, latinskih in 
domačih (ljudskih) nazivih. Obe 
deli se dobita v vseh knjigarnah 
ln v založbi »Kmečke knjige« v 
Ljubljani, ter bosta zelo koristni 
za vsakogar, ki se peča s polje-' 
delstvom ln vrtnarstvom. '

Kupili $o nove stroje
KOPITARNA SEVNICA JE PRESEGLA POLLETNI PROIZVODNI NAČRT

Z združitvijo žage in Kopitar
ne v Sevnici so vsekakor ustvar
jeni boljši pogoji za mehansko 
obdelavo resa. V povečanem 
podjetju je dosti laže sortirati 
le» na posamezne proizvode in 
mogoča je boljše oskrba z reza
nim lesom.

To nam je povedal direktor 
Kopitarne tov. Franc Lipovšek 
m pripomnil, da žai še ne gre 
vse tako, kot bi želeli. Vendar 
je proizvodnja še kar dobra, saj 
predelajo letno tudi do 18 tisoč 
kubičnih metrov hlodovine.

Vsak dan se veča finalna pro
izvodnja. Ziasti pet in lesne ga
lanterije. Prav zaradi tega pri
čakujejo, da bodo v prihodnjem 
letu porabili 50 odstotkov reza
nega lesa ravno za te izdelke, 
in jih plasirali na domačem 
tržišču.

Proizvodnja pet se dviga pri
bližno takole: v letu 1955 480.000 
kosov, leta 1956 719 tisoč kosov, 
do 30. junija letos pa so napra
vili že milijon parov pet. Tnko 
so letošnji proizvodnji plan pet 
prekoračili za 538.552 parov.

Podetni plen proizvodnje ko
pit so prekoračili za 6 odstot

kov, dosegli pa eo tudi plan pri 
rezanem lesu.

Letos »o kupili tudi nekaj no
vih domačih iin inozemskih stro
jev. med katerimi sta moderna 
kovinska stružnica in avtomat 
za izdelovanje polnih pet za 
sandaie. Jugobanki so predložili 
nov elaborat, v katerem prosijo 
za kredit za nakup novih stro
jev. To bodo avtomati za Izde
lovanje modernih visokih Det, 
ki jih bodo lahko plasirali na 
domačem in tujih tržiščih Ko 
bodo dobili te nove avtomate, 
Se bo odstotek odpadnega lesa 
znatno zmanjšat, kajti te pete 
bodo delali izključno lz od
padkov.

Ce pogledamo nekaj let na
zaj, ko »o v Kopitarni Izdelo
vali te kopita, je bilo lesa za 
kurjavo po vsem obratu dovolj. 
Ko so prešli tudi na produkcijo 
galanterijskih Izdelkov, je osta
lo že manj odpadrfčga materia
la, za pete so porabiti še manj
še koščke. Kaže pa, da st bo
do nazadnje omislili 4e izdelo
vanje lesenih gumbov tako da 
bo ostalo samo še nekaj žago- 
vine.

Detavcj so ponosni na Iznajd
ljivost vodstva podjetja, po 
tihem pa se le Jezijo, ker Jim 
ne bo ostalo nič kurjave za v 
peči.

Sevnica je znana daleč na
okrog kot središče lesne Indu
strije v Posavju. Z razširitvijo 
asortimenta in povečanjem Pro
izvodnje v KOPITARNI bo pri
šlo to središče še bolj do ve- 
nj*ve. —a.

Tako so uredili in adaptirali vefl 
lokaiov, v kratkem pa bo dogra
jena rem.iza za poljedelske stroje 
s štirimi lopami. Nad remlzo bo 
dvoje družinskih stanovanj ln 5 
samskih sob. Upravni odbor pa že 
razmišlja o gradnji večjih skla
dišč in hladilnih naprav na že
lezniški postaji. V tej novi stav
bi bi potem imeli še lokale, po
slovne prostore in stanovanja, 
Novo skladišče bi bilo večjega ob
sega, tako da bi lahko sprejelo 
tržne viške še sosednjih kmetij
skih zadrug.

ČEMU TAKO?
Te dni povzročajo po 

vsem Zasavju velike teža
ve računi za električni tok 
od januarja 1957 dalje. 
Čudno se zdi vsem priza
detim, da podjetje za di
stribucijo električne ener
gije lahko -kor po mili vo
lji zaračunava za nazaj po
dražitev toka, ker so to do
slej že ni zgodilo.

Še najbolj nerazumljivo 
pa je tole: govoril sem z 
odborniki delavskega pro
svetnega društva »Svobo
da« v industrijskem centru 
Zasavja. Za svoje kultur- 
noprosvetno delo imajo nd 
razpolago majhne prostore, 
ki ne ustrezajo več. Vsak 
mesec so lepo sproti plače
vali električno energijo. Se
daj pa je udarilo med nje: 
za mesec januar, februar, 
marec in april je treba pla
čati dodatno še deset tiso
čakov za elektriko! Če bo 
društvo plačalo račun, se 
poraja vprašanje, če bo 
lahko še vnaprej nemote
no delalo, ker lahko pri
čakujemo podoben račun še 
za mesec maj, junij in ju
lij in še nadaljnje mesece. 
Prireditve v revirjih pa so 
zelo slabo obiskane, komaj 
komaj je vstopnina tolika, 
da se krijejo stroški. Ce 
pa društvo ne bo poravna
lo računa, potem bo sledila 
odklopitev toka, sodnijska 
izterjatev in kaj vem še 
vse.

To početje je razumljivo 
napravilo med prosvetarji 
negodovanje. Kdo bo konč
no kriv, če bodo nekje za
radi tega — in povsem 
upravičeno sklenili, da bo
do prenehali delati7 Dru
štva niso deležna subvencij 
ali podpor in se morajo 
vzdrževati z lastnimi do
hodki. Teh pa je zelo zelo 
malo. Ne vem, če katero 
prosvetno ali pa vaško 
prosvetno društvo lahko 
mirne duše izplača deset 
tisočakov, saj jih .največ
krat nima.

Z malo dobre volje je 
mogoče ta problem rešiti. 
Treba se je namreč/Zave
dati, da prosvetarji vlaga
jo precej truda samo za to, 
da izobražujejo in razve dr e 
druge. Za to pa ne preje
majo nikakega plačila.

(ma)

0 DELU ORGANOV SAMOUPRAV
LJANJA V TRBOVLJAH

V podjetju »Mehanika« ? Tr
bovljah Je delavski svet na »vojl 
zadnji seji po predhodni obrav
navi v upravnem odboru razprav
ljal o gradnji novih delavnlških 
prostorov, za kar so Izdelali nov 
Investicijski program na zahtevo 
Investicijske banke v Ljubljani, 
ki pa Je prvotni program lz leta 
195? zavrnila z utemeljitvijo, da 
je treba Investicijski program 
prilagoditi današnjemu stanju

Razširitev delavnlških prosto
rov bo omogočila povečanje pro
izvodnje ln zaposlitev nove de
lovne sile.

Delavski svet je nadalje obrav
naval premijski pravilnik, ki na

NAS KOMENTAR

TUNIZIJA JE REPUBLIKA
Pretekli četrtek so na slavnost m seji Ustavodajne skupščine Tunizije, 

ki je bila sklicana na pobudo Neo Desturja, soglasne sklenili, da eo 
ukine vladavina monarhije Lamina baja, in razglasili Tunizijo za repu
bliko. Za prvega predsednika repub like Je skupščina iavolila dosedanjega 
predsednika vlade Habiba Burgibo.
Dosedanji monarh Lamin hej bo 

lahko ostal v državi ali pa odpotoval 
v tujino. Odpravljeni eo vsi privilegi
ji zanj in za člane njegove rodbine.

Monarhija je v Tuniziji nastala le 
v dobi otomanskega cesarstva. Sedanjo 
dinastijo so spravili na oblast Fran
cozi, ki so 1881. leta zavzeli Tunizijo 
in Ji vsilili svoj protektorat. Bej je 
dejansko sodeloval s francoskimi ko
lonialnimi oblastmi vzllc širokemu na
cionalnemu gibanju, ki ga Je vodil 
Burglba že pred drugo svetovno vojno. 
Ko Je Francija leta 1955 dovolila Bur- 
gibl vrnitev iz pregnanstva ter pri
znala Tuniziji pravico do široke avto
nomije, Je Burgiba proti leljl beja 
nadaljeval boj za narodno neodvis
nost, ki Jo je Tunizija dobila marca 
lani.

Prvi predsednik tunizijske republi
ke Hablb Burgiba Je nad deset let

prebil po francoskih zaporih in tabo
riščih. Kot vodja stranke Neo Destur, 
ki Jo Je ustanovil 1984. leta, se je ve
dno zavzemal sa to, da bi Tunizija 
dobila neodvisnost v soglasju s na
prednimi silami v Franciji. Njegovo 
dosledno stališče je bilo kronano s 
sporazumom o premirju, sklenjenem 
leta 1955. ko Je bil na vladi Mendes« 
France. Nekaj mesecev pozneje je vla
da Edgarja FJsura priznata Tuniziji 
široko avtonomijo. Burgiba Je sprejel 
te sporazume kot prehodne stopnje 
In marca 1958 je Mia francoska vlada 
prisiljena priznati Tuniziji popolno 
neodvisnost.

Voditelji Neo Desturja pa se niso 
nikoli odpovedali svojemu republikan
skemu prepričanju, čeprav dobro leto 
dni, odkar je Tunizija dobila neod
visnost, niso prav posebno vznemir
jali I-amina boja in njegovih ljudi.

Stališče Neo Desturja je bilo: Poča
kajmo, čas dela za nas, pripravimo 
vse potrebno in potem bomo razglasili 
republiko.

V minulem tednu pa sta se pripe
tila dva pomembna dogodka. Ustavo
dajna skupščina, ki so jo Tunizijci 
Izvolili lani, je začela razpravljati o 
ustavni ureditvi In vsi njeni člani so 
se izjavili za republiko. Istega dne, ko 
se je sestala Ustavodajna skupščina, 
je policija zaprla najmlajšega bejeve- 
ga sina, princa Salajedlna, ker je sku
šal ubiti nekega policijskega inšpek
torja. Policija Je ugotovila, da Je princ 
šef velike tolpe trgovcev s mamili. 
Hotela ga je zapreti, princ pa Je sku
šal ubiti policijskega Inšpektorja, ki 
Je vodil preiskavo. Ta dogodek Je hu
do razburil tunizijsko ljudstvo. 'Časo
pisi so Javno napadli beja in njegove 
sinove (dva druga bejeva sinova sta 
bila pred nedavnim obtožena, da sta 
tihotapila valuto, zlato, opij Itd. obso
jena pa nista bila, ker Je bej posre
doval) ter zahtevali odpravo monar
hije in proglasitev republike. Sestalo 
s« Je tudi vodstvo Neo Desturja ln

predlagalo Ustavodajni skupščini, naj 
proglasi Tunizijo za republiko.

Monarhija Lamina beja je bila za 
Neo Destur velika ovira. Bej Je kot 
predstavnik fevdalnih krogov naspro
toval agrarni reformi, novi organiza
ciji oblastnih organov, gospodarskim 
in socialnim ukrepom vlade. Hudo je 
zameril vladi ln Ner Destur'«, ker sta 
omejila njegovo oblast in njegove fi
nance. Ker doma ni imel dovolj pri
stašev, se je povezal s tujimi koloni
alnimi krogi in spletkaril proti vladi 
Habiba Burglbe.

S proglasitvijo republike so Tuni
zijci odstranili enega največjih na
sprotnikov napredka v svoji deželi 
•Action«, tednik stranke Neo Destur, 
pile. da je bila dinastija posušeno dre
vo, ki ga je tunizijsko ljudstvo izru
valo s koreninami vred.

Nekateri tunizijski, maroški in 
francoski listi sodijo, ds bo proglasi
tev republike v Tuniziji koristila tudi 
prizadevanjem za ustvaritev federacije 
severnoafriških deželi Tunizije, Ma
roka, Aižlrm ln Sahare.

ga Je zavrnil z utemeljitvijo, da 
Je o njem težko govoriti, ker n» 
vsebuje nobenih konkretnih šte
vilk. Razpravo o tem vprašanju 
so odložili na posebno selo.

Delavski svet Je tudi sklenil, da 
«e mora takoj sestati komisija za 
norme in izdelati dokončni pra
vilnik o njih, ker so se v izpol
njevanju norm dogajale doslej 
razne nepravilnosti in ker ljudje 
niso seznanjeni z novimi postav
kami norm na podlagi tarifnega 
pravilnika.

V Strojnem mizarstvu v Trbov
ljah Je delavski svet na svoji seji 
Izvolil 5 stalnih komisij, in sicer 
komisije za material, finančno 
komisijo, komisijo za organizaci
jo proizvodnje, komisijo za M* 
glensko-tehnično zaščito ln komi" 
sljo za proučevanje delovnih mesi 
ln tarifne politike Razen tega 3® 
delavski svet Izvolil nove član« 
disciplinskega sodišča.

V podjetju pa tudi dela aktivno
komisija za analitsko oceno de
lovnih mest, ki so Jo povečali *■ 
dva člana. Formirali so nadalje 
komisijo za prevzem »končani" 
Izdelkov. Delavski svet je 
takb razpravljal ln potrdil zapif* 
nik o pregledu zaključnega ra- 
čuna za leto 195«. „ „

Končno je potrdil tudi predlo! 
o številu in vrsti delovnih m«*1 
v podjetju.

Delavski svet rudnika Trbovli®? 
Hrastnik je na svoji zadnji s?3* 
med ostalim poslušal poročilo de
legatov s kongresa delavskih sve^ 
tov Jugoslavije.

Delavski svet Strojne tovarn® 
v Trbovljah je na predlog uprav 
nega odbora sprejel. pravilnik srn 
zmanjšanje bolezenskih izostan 
kov, katerega bodo v prvi vrs« 
preizkusili za dobo treh mesece” 
Pravilnik Ima namen po zgl*° 
Železarne Ravne preko tarifne* 
pravilnika čimbolj zmanjšati ‘ 
ostanke zaradi bolezni ln nezgo 
Pri tem so predvidene poseDn 
nagrade vsem tistim delavcem 
uslužbencem, ki v določenem ” 
dobju nimajo niti enega dnev 
Izostanka zaradi bolezni, nez*° 
ali drugače Pravilnik je bil 
hodno dan v razpravo delovnen 
kolektivu. .

Delavski svet je nadalje »*' 
nll. da se Izvedelo določene so . 
membe pravilnika o dlsclpim»~ 
ln materialni odgovornosti dei 
cev in uslužbencev In da se o 
ko pravilnika poudarijo m® 
vice ln avtoriteta mojstrov. ° w 
vodij in šefov oddelkov, P” *mer te od njih zahtevajo » 
dolžnosti. *•
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MLADINA RADBSKE OBČINE V ZNAMENJU PRIPRAV

VI- kongres Ljudske mladine 
“ovenije, td. bo meseca septem- 
"ra v Celju, se naglo približuje, 
v . radeški občini so mladinci že 
pripravili vse potrebno za pred
kongresno delo. Opisali bomo ne
kaj načrtov radeSke mladine, ker 
** nam zde primerni tudi za or
ganizacije v drugih občinah naše
ga okraja.

Okvir vsemu predkongresnemu 
"lu so Radečam dali s prtredit- 
'yo »Enomesečnega tekmovanja«, 
k* ga bodo meseca avgusta raz- 
toali med sgojimi oenovmmi mla
dinskimi orgaitlzacijami Program 
«ga tekmon«mJa. id Je že izdelan, 
onscga vse, kar je potrebno za 
“kPešno in <8naan*či»o delo vsake 
Posamezne osnovne organizacije, 
v programu je tudi ldeoloffloo- 
Pnlitččno delo, proučevanje zgo
dovine ZKS to LMS. Pričakujejo 
nadalje, da ee bo v avgustu Ste- 
™° debatnih večerov in teden
skih političnih pregledov povzpe
lo nad dosedanje povprečje. Vsa
ka osnovna organizacija bo te- 
■vala v tem tekmovanju dvoje 
zBorovanj svoj«h članov. In to v 
racstku, kjer bodo govorili o 

najvačnadčlh doaodftrth tega

leta; o kongresu delavskih sve
tov Jugoslavije, o kongresu ZKJ 
In LMS. Na drugem zborovanju 
pa bodo razpravljali samo o kon
gresu mladine v Celju in njego
vem pomenu za nadaljnjo rast 
naših organizacij ln za nadaljnjo 
vlogo mlade generacije v našem 
družbenem razvoju.

Razen tega pa bodo osnovne 
organizacije tekmovale med se
boj tudi v pridobivanju novih 
članov in z ostalim organizacij
skim delom. Tudi k ul turno-pro
svetna in športna dejavnost bo 
v tem tekmovanju prišla do Iz
raza. Ze sedaj so nekatere osnov
ne organizacije priglasile številne 
prireditve in tekmovanja, ki Jih 
nameravajo izvesti v avgustu.

V sestavu svojih organizacij pa 
bodo tekmovati prav tako Klub 
mladih proizvajalcev v Tovarni 
papirja, aktivi mladih zadružni
kov in marksistični krožek »Moša 
Ptjede« v Radečah. Se posebno 
pozornost pa bodo mladinci v 
tekmovalnem mesecu posvetili de
lu komisij, Jol obstajajo že skoraj 
pri vseh organizacijah v občini.

V začetku meseca septembra bo 
občine praznovala svoj

iinski praznik. Številna društva 
organizacije pripravljajo za ta

IL zlet tabornikov 
Jugoslavije

Drugj Zlet tabornikov Jugosla- 
uje predstavlja splošni zbor Ju- 
jjpstovanskth tabornikov, na ka- 
7rem bodo pregledali rezultata 
'"Sedanjega razvoja svoje orga- 
5"acije in izmenjali izkušnje, 
"tet bo istočasno manifestacija 
S°pl ln pripravljenosti taborni
ških organizacij Jugoslavije, da s 
s)rijlm načinom dela in sredstvi 
"deluje pri vzgoji otrok in mla
čne. Drugi zlet Je zaključna ma- 
Mfestacija aktivnosti taborniške 
®r8antoacge od njene ustanovitve 
J* do danes, posebej pa še v 
“dnjem letu.

Set tabornikov Jugoslavije 
letos na Palah, poznani izlet- 

“jski ln turistični točki, nedaleč 
"d Sarajeva. Pale letijo ob ozko- 
urnt železniški progi Sarajevo— 
•"Ograd in »o od Beograda od
daljene 391 km. od Sarajeva pa 
v ion, Pale so v dolini med Ja- 
h eri no ln Romanijo. Romamtja Je 
"dana iz NOV, saj so bile tamkaj 
•jdločilne borbe. Na Romanist Je 
deloval ln nedaleč od nje padel 
vfendami Junak ClCA ROMA- 
Niški (Slavila Vajner-Clča). V 
°™žlnl Pal, na Romaniji. Je znana 
Novakova Pečina. Iz Sarajeva bo 
Prav gotovo naj zanimivejši Izlet 
„a planino Igman, preko katere 
Z1 v letu 1942 šli borci I. Prole- 
Prake brigade. Naj omenimo, da 
le pokrovitelj II. zleta taborni
kov Jugoslavije Dduro 
otari.

sledova I Proletarske brigade«, 
pohoda na Kumrovec, pohoda na 
Romanijo itd.

Slavnostni zaključek n. zleta 
tabornikov Jugoslaviji pa bo 16. 
avgusta t L (ma)

občin 
ln ori
praznik bogate programe, pri ka
terih bo sodeloval velik odstotek 
mladine. Zato je občinski komite 
LMS v tekmovalnem programu 
predvidel tudi točko: »katera
osnovna organizacija bo čimveč 
storila v pripravah za praznova
nje občinskega praznika«.

Tekmovalne rezultate bo oce
njevala posebna komisija, katere 
člani bodo zbirali podatke na 
terenu.

Za tekmovanje vlada že sedal 
veliko zanimanje. Nekatere orga
nizacije so že sestavile posebne 
programe za svoja delovna ob
močja. Najboljše osnovne orga
nizacije bodo prejele nagrade, ki 
jih bo pripravil občinski komite 
LMS skupno z občinskim odbo
rom SZDL

Mladinski aktivisti v Radečah 
trde, da bo to tekmovanje pre
seglo vse uspehe, kar jih Je ob
činski komite mladine kdaj koli 
dosegel s svojimi osnovnimi or
ganizacijami.

Tu in tam Je slišati mnenja ln 
ugibanja o končnih izidih tekmo
vanja. Nekateri trde, da bo prva 
osnovna organizacija v Radečah. 
Id je trenutno najboljša v občini, 
vendar Je v zadnjem času opaziti 
lep napredek vrhovške mladine; 
na Jagnjenict pa pravijo, da bodo 
poskrbeti za presenečenje. Kdo 
ve? Mladina v Tovarni papirja za 
temi organizacijami prav gotovo 
ne bo zaostajala, pa tudi mladine 
Zidanega mosta in Loke ne smemo 
podcenjevati.

Sicer pa bomo v začetku sep
tembra lahko ugotovili, kdo Je 
Imel prav in katera organizacija 
bo najuspešneje počastila VI. kon
gres Ljudske mladine Slovenije.

Novi zakon o vinu

Upravnik KZ Pišece sl ogleduje nasad breskev. Breskve bodo 
letos v tem. delu Posavja lepo obrodile.

OdSto
(nmamOoe

g
»No, tako kot letos, že dolgo 

W bilo!« — pravijo v Pišecah. 
Tamkaj so marelice tako dobro 
obrodile, da je bilo veselje, ln 
kmetovalci so zadovoljni, saj so 
drbiH lepe denarje zanje. Kme
tijska zadruga jih je do sedaj 
že odkupila okrog S vagonov 
od pridelovalcev, jih je pa še 
za en vagon. Cena marelic se 
Je sukala od 35—60 din za ki- 
Icgram, ld so jih plačevali pri
delovalcem. Mogoče Jih bo to
rej ie nekaj dobiti, kajti ZTP 
»Posavje« jth je odkupilo od

MLADINSKA ORGANIZACIJA V LESKOVCI

med najboljšimi 
v okraju

Večkrat beremo v našem ted
niku o uspehih, ki jih dosegajo 
miadinske organizacije širom po 
našem okraju. Ne smemo pa 
pozabiti, da imamo zelo dobre

etvo v zadnjem obdobju dvig
nili skoraj na sto odstotkov. 
Predelati so program ideološke
ga dela. ki ga je izdal CK LMS, 
svoje člane p« so vključili v

Puear-

Iz našega Zasavja bo odšlo na 
"Ugi zlet 110 tabornikov, ln sicer 

tabornikov rodu »Temnega 
arasta« iz Hrastnika, 31 taborni
kov rodu »Črnih krtov« lz Zagor
ja' 10 tabornikov rodu »Posavskih 
"Odarjev« lz Radeč ln taborniki 
j? rodu »Črnega diamanta« lz Tr- 
‘rivelj ter lz taborniške družinice 
‘"eh smrek« Iz Sevnice.

Zasavski ln dravski taborniški 
"rit bosta Imela v Palah skupno 
£aselje. starešina v naselju bo 
rjriil Hočevar iz Maribora, tabor- 
51 vodja pa Janez Canžek iz 
"lastnika. 70 tabornikov odpotu- 

29- julija t. 1. zvečer, ki bodo 
•srbeli za nastanitev, vsi ostali 
Ba odpotujejo 6 avgusta.
-25. julija pe Je odšlo pot lz 
"homlja 100 slovenskih tabornl- 
'"v po poti slovenske delagaetje 
£a II. zasedanje AVNOJ do Jajca, 
grinor bodo prispeli 6. avgusta, v 
f*ri pa dan kasneje. Tl bodo 
."rili s seboj UKV postajo, ki je 
BOel«k zagorskih tabornikov.

Na drugem zletu bo sodelovalo 
”<oll 5000 tabornikov lz vseh re- 
„}*bl|k, razen teh pa Je povablje- 

okrog 500 predstavnikov raz- 
mladinskih in otroških or- 

“"izacij iz. Inozemstva.
-J^dgram drugega zleta določa 
vvlmi dnevni red ln skupne ma- 

>testaclje ln prireditve. Slovesna 
"Voritev zleta bo 9. avgusta. Med 
-jrien pa bodo sestanki vodij 
r"norcev ln rednikov, vodij gor- 
«<? straže, vodij gozdnih šol to 
. čajev itd. Med zletom bo tudi 
•članek udeležencev marša »Po

Motiv Is okolice Čateža. »Na pati«.

organizacij«, o katerih le nismo 
ničesar čttalL Takšno organiza
cijo tonemo v Leetoovou pri 
Krtic era.

Pred nedevetm smo obiskali 
Leskovec in #e rangovsrjali z 
nekaterimi tamkajšnjimi mla
dinskimi aktivisti. Moramo pri
znati, da smo bili presenečeni. 
V Leskovcu so v zadnjih me
secih toliko napravili na vseh 
področjih dela, da jim dosežene 
uspehe lahko zavidamo. Njihova 
m ladinske organizacija je orga
nizacijske utrjena, saj »o čtan-

vea društva in organizacije v 
vasi. Velik delovni polet je 
bilo opaziti pri delovnih akci
jah. Požrtvovalni mladinci so 
priepevali stotine in stotine 
prostovoljnih deiovnih ur pri 
gradnji športnega igrišče, ki so 
ga odprli ob praznovanju Dne
va mladosti. V počastitev tega 
praznika je opravila leskovška 
m nadiha mnogo dela, tako da 
lahko trdimo, da je bila glavni 
činitelj pri praznovanju v krški 
občimi.

Nejuečje uspehe pa žanje

tamkajšnja mladina v delu e 
pionirji. Prav gotovo ni nobene 
organizacije v okraju in daleč 
naokrog, id bi posveča*« toliko 
pozornosti pionirski organizaci
ji. Krožki, močne povezava to 
najrazličnejše druge oblike dela, 
ki »o jih našli v Leskovcu, so 
pripomogli, da se lahko danes 
tamkajšnji pionirski odred pri
števa v vrsto najboljših v Ju
goslaviji. To je uspeh, ki je 
viden daleč naokrog.

Med mladino v Leskovcu so 
pa tudi dobri športniki. Na zad
njih majskih tekmovanjih so 
osvojili skoraj vsa prva mesta. 
Najboljša je prav gotovo ekipa 
v odbojki, ki daleč naokrog ni
ma primernih nasprotnikov, 
Aktivisti, • katerimi smo se 
razgovarjelj. »o nam pripovedo
vali. da so jih nekateri sodniki 
ze,o oškodovali pri športnih 
tekmovanjih, čeprav eo jasno 
dokazali, da so najboljši. Skoda, 
de nekateri ljudje *e vedno ne 
vedo, da mora šport alooeti na 
zdravi osnovi.

Se nekaj »o nam zaupali: v 
okviru svoje organizacije eo 
ustanovili večje Število komisij, 
kar so povzeii po nekaterih 
drugih organizacijah v okraju. 
Na ta način bodo v organiza
ciji za aktivno delo zainteresi
rali večje število mladine, po
večal pa ee bo tudi čut odgo
vornosti do matične organizaci
je. T« komisije #o šele v raz
voju, upajo PA. da bodo v 
kratkem pričele z aktivnim 4e- 
*om.

Zadovoljni smo zapuščali Le
skovec. To. kar smo videli in 
kar eo nam povedali, pa nam 
bo še dolgo ostalo v spominu. 
Brez skrbi lahko trdimo, da je 
to nejbo.jša organizacija v kr
tici občini tol da ie njeno delo 
vredno posnemanja. J. Z.

kmetijske zadruge in so Sle v 
Izvoz. Tiste se pa nekoliko bo
lje plačajo.

V Pišecah v zadnjih petih le
tih ni bilo tako dobre letine 
kot sedaj, ni bilo ne vina ne 
marelic in drugega. Lahko zapi
šemo: izredna letina — izredne 
cene.

Prav tako dobro pa kažejo 
tudi breskve, ki pa so na za
družnem nasadu. Strnjeni na
sad breskev je prav lep in tudi 
na sliki je videti žlahtne sado
ve, ki Jih vsi tako cenijo.

Torej šest vagonov marelic 
je bilo na raepolago ali okrog 
60.000 kg — v Trbovljah pa jih 
Jc bilo zelo malo, ln še te so 
bdle po 80 din kilogram.

V tem pogledu se je trgovsko 
podjetje »Vltaminka« slabo od
rezalo, ker bi lahko dobilo do
sti marelic — tako pa so hoditi 
ponje iz Celja in iz Zagreba • 
kamtoni, pretežni del od njih 
pa za Izvoz.

Ce hi se v Trbovljah nekoli
ko bolj pobrigati, bi te dobrine, 
namesto da so šle v Izvoz, de
lovni ljudje v revirjih lahko 
pospravili doma.

Zvezna ljudska skupščina je 
na svoji zadnji seji sprejela tu
di Zakon o vinu, ki vsebuje 
stroge določbe v korist narav
nega vina to izpoljnjuje občut
no vrzel v naši gospodarski za
konodaji, kajti vsa leta po osvo
boditvi Je ostalo neurejeno 
vprašanje pridelovanja in pre
delave vin, kakor tudi prome
ta z njim. Z novim zakonom pa 
ni urejeno samo to vprašanje, 
marveč Je tudi zagotovljen na
predek našemu vinogradništvu 
ln so zavarovane koristi potroš
nika glede pristnosti in kako
vosti vina v prometu.

Z novim zakonom ni dopu
ščena proizvodnja umetnih vin, 
toda Zvezni izvršni »vet je po
oblaščen, da lahko, če bo to 
potrebno, izda predpise o Pro
izvodnji alkoholnih pijač, kate
rih proizvodnja in promet nista 
urejena s tem zakonom, vendar 
pa se te pijače ne morejo ime
novati vino ali dobiti druga 
imena, ki so običajna za narav
na vina.

Za vino Štejemo samo pride
lek, ki Je pridobljen z alkohol
nim vrenjem mošta in drozge 
is svežega grozdja plemenite 
trte (ne samorodnic). Po tem 
zakonu tudi ni dovoljeno trga
nje grozdja pred rokom, ki ga 
določi občinski ljudski odbor. 
Grozdje lahko pridelujejo v vi
no tudi gospodarske organisaei- 
je, vendar pa morajo za to de
le imeti vinarskega strokovnja
ka, ustrezne prostore in tehnič
ne naprave.

Prepovedano je ponarejevanje 
vina: ni dovoljeno proizvajati
vina s uporabljanjem alkohola, 
vode, sladkorja, kisline, tropin 
Itd., kakor tudi ne z dodaja
njem alkohola, žganja, vode, 
barvil, ekstratov in dišečih sno
vi. Prepovedano je tudi meša
nje naravnih ln specialnih vin, 
zdravih ln pokvarjenih vin in

pridelka plemenite trte s pri
delkom samorodnic.

V posebnem poglavju zakona 
eo določbe o zaščiti naziva ln 
porekia vina Vsako vino v 
prometu mora imeti splošni na
ziv (belo, črno, rdeče), označbo 
moči ali pa označbo sorte in 
porekla. Mešana vina bodo lah
ko odslej dajati v promet pod 
splošnim nazivom in označbo 
moči ali pa z označbo, da Je 
mešano. Razen tega je dovolje
na tudi označba sortnega vins- 
če je v mešanici zastopana vsaj 
z dvema tretjinama in je ohra
njena karakteristična značilnost 
tega vina.

Z zakonom Je prepovedano 
dajati v promet mošt ali vino ■ 
napačno označbo. Natančnejši 
predpisi o tem bodo še izdani, 
za zaščito porekla znamenitih 
vin pa je predviden poseben 
zaščitni znak. Kot originalno 
polnjeno Vino v steklenicah pa 
je mogoče označevati samo ti
sto vino, ki je bilo negovano to 
vstekleničeno v kleti pridelo
valca.

Zanimive je tudi tisto poglav
je, ki se nanaša na vino od sa
morodnic. Taka vina Je namreč 
prepovedano dajati v promet, 
prav tako Pa tudi vinski desti
lat in žganje, pridobljeno Is 
tropin ln droži, pa tudi mošt 
od samorodnic. Dovoljeno Pa je 
prodajati grozdni sok od samo
rodnic, vendar pod pogojem, da 
Je tako označen.

Uveljavljanje tega zakona be
do nadzirale posebne vinarske 
inšpekcije, ki jih bodo ustano
vili pri občinskih ln okrajnih 
upravnih organih. V zakonu so 
tudi stroge kazenske določbe 
(predvidena Je celo kasen če 
1 milijona dinarjev ln v dolo
čenih primerih zaporna kazen 
do 3» dni). Gospodarske organi
zacije bodo morale v treh mese
cih prilagoditi svoje poslovanje 
predpisom tega zakona.

fljuna fadnjet mina
PROSLAVA V SUHADOLU, MAJHNI VASICI BLIZU ZIDA
NEGA MOSTU OB SPOMENIKU, KI STOJI NA MESTU, KJER 
STA PRED TRINAJSTIMI LETI PADLA BRATA 2UZKA, 
LEGENDARNA ZASAVSKA PARTIZANA-MINERJA, POTEM 
KO STA POD SAVNO PEČJO ZRUŠILA 34. OKUPATORSKI

VLAK.

2e zgodaj zjutraj so odšle Is 
Loke pri Zidanem mostu, Radeč 
tu Hrastnika partizanske patru
lje, loška in radeška sta se ob 
pol osmih ustavili v 'Zidanem 
mostu, kjer sta priredili krajši 
partizanski miting, na katerem 
•e je zbralo precej prebivalcev. 
V Suhadolu je patrulje še ča
kala zbrana množica, mimo ka
tere so patrulje defilirale v 
strumnem paradnem koraku. 
Malo pred deseto so se patrulje 
in ostalo prebivalstvo razvrstili 
v slavnostni »prevod, ki je kre
nil proti spomeniku padlima 
junakoma. Na slovesnosti »o 
bili prisotni tudi lena padlega 
partizana Jeva ln brata Lojie 
ln Rudi, kakor tudi mnogi gori
jo lz zasavskih krajev, med ka
terimi je bilo opaziti tudi pod
predsednika OLO Trbovlje tov. 
Zupančiča.

Proslavo je odpri predsednik 
krajevnega odbora ZB Zidani 
mori, tov. Bartolj, o življenju 
padlih junakov pa Je govoril 
predsednik obč. odbora ZB Ra
deče tov, Hudoklin. S krajšimi 
govori so se obeh padlih »pom
nili tudi njuni soborci iz Koz
janskega odreda ln predstavniki

ZB le Hrastnika, Trbovelj ln 
Zagorja, ki »e položili ob igra
nju žalostinke pred spomenik 
vence. V kulturnem delo pro
slave so nastopili: godba na pi
hala to. Redeč, moška pevski 
zbor lz Hrastnika to pionirji 
osnovne šole Zidani most z re-

citacljaml. — Po proslavi se 
prisotne povabili na partizansko 
rajanje. Za zabavo je dal na 
razpolag® vso svoje hišo maj
hen kmet ln dčlavec Martin 
Novosetič, partizan od leta 1943.

Spominska slovesnost v Suha
dolu je za radeško občino po
stala že prav tradicionalna, saj 
jo praznujejo že peto leto. Spo
menik »o takrat postavili zagor
ski mladinci, letos pa ga je kra
jevna organizacija ZB lz Zida
nega mosta popolnoma preno
vile. t

Šema Je bile lete« dovolj, kmetovalci pa so zaskrbljeni, ker 
otave ne bo nič kaj prida.

Ze memec dni ml je pogled 
Uhajal v dolino k Figabirtu, kjer »o za 
zapahi preživljale težke ure moje pri
jateljice, sodelavke OF in članice mla
dinskega aktiva v Hrastniku. Ves me
sec junij in tudi julij 1942 eo btie are
tacije v Hrastniku. Zapori pri trbovelj
skem Figabirtu so bili polni skopo sa
mih Hrastničanov, mladink in mladin
cev, ki so pod vodstvom mladinskega 
sekretarja, partizane Lojzeta Ribiča ls 
Trbovelj sestavljali močno podporno 
mrežo OF.

Prva je btla aretirane Silva Cmok 
to Hrastnika, ki je — to Mm zvedela 
Sele v zaporu — izdajala po vrstnem 
redu vse, ki smo sestavljali mladinski 
aktiv Hrastnika.

Dne 18. julija 1942 je prišla vrsta na
me. Bila sem doma v kuhinji im pričela 
a sobotnim čiščenjem. Mama se je mu
dila pred hišo. Kar zaslišim: »Ali je 
Pavla Zadotoovček doma?«

»V kuhinji je,« je sledil materin plah 
odgovor.

V kuhinjo sta stopila gestapovec Pap, 
doma iz Hrastnika, in gestapovec Hark- 
lip, Nemec.

Skozi možgane ml je švignilo nešteto 
•tosli: ali imam dovolj skrit propagand
ni material, časopis Osvobodilne fronte, 
radijska poročila, špice za uničevanje 
avtomobilskih gum, ovoje in ostali sa
nitetni material, cigarete, denar? — To 
k bilo trenutno najvažnejše.

Pri hišni preiskavi se gestapovca ni
sta dosti mudila. Največ pozornosti ji- 
ma je zbudil daljnogled, ki je bil v 
s°bl ne mizi. Z njim je Harklip pogledal 
skozi okno proti Partizanskemu vrhu in 
fekel: »Schone Ausslcht!«

Ko sta si napasla radovedne oči, ml 
k Pap s posebnim poudarkom povedal, 
da moram z njima. Odšli smo. Zunaj

Pred
petnajstimi
leti Od Figabirta 
do Ankensteina
je bilo krasno, poletno sončno jutra. 
Pred bilo je »tal gestapovec Zajner z 
brzostrelko v rokah.

Odšli smo pe cesti pod Zrebljevim 
hribom proti Matku. Ne vem, o čem 
eem ae nad hišo ozrla nazaj proti do- 
eem se nad hišo oerl nazaj proti do
mu. Pred hišnimi vrati je stala mama 
In se jokala. Čeprav aepi bila do vsega 
ostalega ravnodušna, me je ta prizor 
ganil. Materina žalost ml je menda še
le opozorila na pomembnost dogajanja, 
ki v resnici v letu 1942 ni bilo enostav
no, saj ao v Celju in Mariboru kar za
poredoma streljali naše najboljše si
nove in hčere. Ponovno sem se ozrla v 
dolino proti Figabirtu, tokrat še z dru
gačnimi občutki, saj sem vedela, da 
bom čez dobre pol ura tudi jaz šte
vilka njegovih stanovalcev — pripor
nikov.

Cesta, po kateri smo šli, so do takrat 
ie neštetokrat premerili prvi partizani 
tz Trbovelj ln Hrastnika, saj je bila to 
kurirska pot: Hrastnik—Plesko—Ojstro 
—Liza—Vrhe. Mislila sem: »Kje so To
ne, Gal ln drugi? Tu so trije, ki zve
rinsko ravnajo s tistimi, s katerimi 
smo se pred meseci aešli v amrečkah

pod ves jo Plesko.« Spcmila sem se, da 
me peljejo tja, kjer so 8. avgusta 1941 
ustrelili prve talce v Trbovljah, tja, 
kjer so jih nešteto do smrti izmučili 
in nato poslali v Celje ali Maribor kot 
živino v klavnico.

Pri Razpotnikovih je čakal avto, ki 
nas je odpeljal v dolino.

Na gestapu, v Kajtnovi hiši ae je 
pričelo zasliševanje. Po ugotovitvi oseb
nih podatkov mi je Harklip zabrusil: 
»Mladega sovražnika smo dobili v svoje 
roke!« (Stara sem bila 15 let). Prvo za
slišanje je trajalo le okrog dve url. Iz 
obtožnice sem takoj spoznala, kdo je 
bil tisti, ki je mogel gestapu do potan
kosti izpovedati o mojem delu.

Celice pri Figabirtu so bile polne. V. 
celici, kjer so bile ženske, so bile med 
drugimi: Justi Govejšek, Marta Babič, 
Alojzija Vabič, Marija Jenko in Štefka 
Potisek. Vse navedene so bile Hrastni- 
čanke. Da ne bi prišla v stik s tovari
šicami, so me zaprli v drvarnico na 
dvorišču. Na vlažni slamarici — več 
ni bilo namreč prostora v drvarnici — 
sem preživela devet dnL Skozi špranje 
sem vsak dan opazovala ostale pripor

nike, ko so j ib spustili za četrt ure rta 
čisti zrak. Popolnoma spremenjeni 
obrazi Vida Senice, Francita Holca, 
Slavka Zalezina so me opozarjali na 
tisto, kar je čakalo tudi mene.

Za moškimi so prišle na dvorišče 
ženske. Kako rada bi bila zaklicala 
Justo, Marto in se z njima pogovorila, 
a gestapovski pomagači Kašman, Grač- 
nar in Polak so budno spremljali vsak 
njihov korak.

Nekega popoldneva so Marta, Justa 
ln Štefka zamotile Gračnarja na dru
gem koncu dvorišča. Marija Jenko pa 
je stopila k drvarnici in me šepetaje 
poklicala: »Pavla, ali si ie priznala, kar 
te obtežujejo?«

«Ne, zato sem jih tudi dobila,* sem 
odgovorila.

»Naša Olgica bi junaško pretrpela 
vse in nikogar Izdala. Silva pa je iz
povedala vse, čisto vse.« — Morala se 
je odmakniti.

Tako so minevali dnevi, dolgi kot 
leto. Podnevi so se še nekako pomi
kale ure naprej, noči pa ni in ni hotelo 
biti konec, čeprav so julijske noči krat
ke. Priznati moram, da me je bilo gro
za ob misli, da sem sama, to kako tudi

ne, se) sem bila na dvorišču pri Figa
birtu, ki je zbujal takrat tudi v odraslih 
strah in trepet.

Poteka drugega zasliševanja ne bom 
opisovala, čeprav je trajalo od 14. do 
19. ure. Podobno je bilo z vsemi tistimi, 
o katerih je bilo že mnogo napisanega.

Štirinajst dni pred aretacijo sem ee 
vpisala v novoustanovljeno »Wirt- 
schaftsschule« v Trbovljah. Vodstvo šo
le je naročilo za vse priglašence učne 
knjige, katere smo morali plačati vna
prej. — Ob koncu zaslišanja mi je rekel 
gestapovec: »Tu Imaš dopisnico in spo
roči staršem, da te oglasijo v »Wirt- 
schaftsGchule« ln vrnejo knjige, ki si 
jih naročila!« <— Ta njegova zahteva 
me je posebno prizadela. Brez vsakega 
pomisleka sem storila, kar ml je ukazal 
Kakšno razpoloženje je vsebina dopis
nice napravila doma, si lahko mislite.

27. julija 1942 je dvorišče pri Figa
birtu oživelo. Par za parom vklenjenih 
moških so uvrščali ob plotu. Za njimi 
sta prišli na dvorišče Justi ln Marta. 
Obe sta bili ponosno vzravnani, s pri
siljenim nasmehom na obrazu, ki je bil 
posmeh tistim, ki so s puškami čuvali 
vklenjene, poštene Hrastničane. Nato 
so odklenili še »mojo drvarnico«.

»Pusti svoje stvari tu ln v vrsto!« — 
je sledil ukaz.

Kolona se Je pomaknila iz dvorišča. 
Z avtobusom smo se odpeljali v Laško. 
Celice tamkajšnjega zapora, skozi kate
re je šlo že na stotine enako obsojenih, 
eo dobile trinajst novih stanovalcev.

Skozi okensko rešetko ženake celice 
so nas z začudenimi pogledi pozdravile: 
Alojzija Vabič, Anica Matek, Anica 
Slokan, Anica Holešek, Hrastničanke, 
žrtve Silvinega izdajstva.

(Dalje prihodnjič)
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Iz Brežic in okolice
■ SEJE DELAVSKEGA SVETA 

TOVARNE POHIŠTVA 
V BREŽICAH

Delavski svet tovarne Je na 
svoji zadnji seji preštudiral vpra
šanje svoje kompetence in kom
petence upravnega odbora. Na se
ji so govorili tudi o tistih članih 
delavskega sveta. In se sej ne 
udeležujejo redno. Sklenili so. da 
bodo glede tistega elana, ki se 
seje delavskega sveta ne bo tri
krat udeležil, predlagali kolekti
vu, da ga odpokliče. Seveda so 
tu mišljeni le neopravičeni iz- 
eetanki. Od vseh tistih, ki oprav
ljajo za podjetje službena poto
vanja, bodo zahtevali po oprav
ljenem potovanju poročilo o delu 
ln uspehih potovanja. Ta poročila 
bo sprejemal upravni odbor. De
lavski svet Je nadalje pooblastil 
upravni odbor, da potrjuje izpla
čilo določenih manjših zneskov m 
to v okviru razpoložljivih sred
stev.

Obračun podjetja za prvo četrt
letje 1957 izkazuje, da Je bil pla
niran promet v znesku 28 mili
jonov dinarjev izvršen s 103,07V«, 
stroške pa so zmanjšali za 1,8%. 
Dobiček trenutno Se ni znan.

Kolektiv tovarne ima dosti dela 
ln naročil, težave pa se pojavlja
jo prt nakupu furnirja ln smre
kovega lesa, katerega primanjku
je. Glavni naročniki podjetja so 
Anglija, Nemčija in deloma tudi 
Švica. Sam London želi 250 spal
nih garnitur. S svojim angleškim 
kupcem so ee dogovorili, da Jim 
bo sam preskrbel v Franciji po
treben furnir. Švici pa želi to
varna zaradi pomanjkanja suro
vin znižati naročila za 50%. Tudi 
za domači trg ima podjetje pri
pravljenih 80 kombiniranih sob
nih oprav in trodelnih omar, od
dalo pa bi lahko tudi svojo tri
kratno proizvodnjo. V tovarni se 
nadalje ukvarjajo z mislijo, da 
bd vzeli v zakup žago in les sami 
žagali, s čimer bi prišli do bolj
šega lesa in prihranili pri vsa
kem kubičnem metru lesa 5 tisoč 
dinarjev. Prav tako bo tovarna 
ustanovila lastno remontno de
lavnico, ker mora drugod na po
pravila predolgo čakati.

Na koncu seje je delavski svet 
grajal velik odstotek bolnikov in 
sklenil, da se o tem vprašanju po
govori z zdravniki socialnega za
varovanja.

PRI KMETIJSKI ZADRUGI 
PISECE NIMAJO VEC SINDI

KALNE PODRUŽNICE
Ta zadruga Je Imela v svojem 

sestavu tudi kmetijsko posestvo, 
na katerem je bilo zaposleno nad 
20 ljudi. To posestvo je sedaj pri
šlo pod upravo Kmetijske poslov
ne proizvajalne zveze v. Brežicah, 
ki je prevzela le nekaj delavcev, 
ostale pa odpustila, ker Jih ne

potrebuje. Kmetijska zadruga v 
Pišecah ima sedaj le dve trgovski 
poslovalnici, v katerih zaposluje 
sedem ljudi z upravo vred. Ti 
bodo odslej organizirani pri sin
dikalni podružnici KZ Brežice, 
uslužbenci na posestvu pa v novi 
podružnici pri Kmetijski poslov
ni proizvajalni zvezi v Brežicah

S SEJE ZDRAVSTVENEGA 
DOMA V BREŽICAH

Pred kratkim Je imel upravni 
odbor Zdravstvenega doma svojo 
6. redno sejo. Na njej so se od
borniki seznanili z raznimi aktu
alnostmi doma in njegove službe. 
Med drugim so na seji ugotovili, 
da zavarovanci raje iščejo zdrav
nike v dopoldanskem času, če
prav bi bilo za mnoge ugodneje, 
če bi Jih obiskali popoldne in bi 
bili tud; prej na vrsti. To je po
sebno priporočljivo za Dobovčane. 
ker imajo . z Brežicami ugodne 
zveze z vlakom in avtobusom in 
tudi drugače ne stanujejo tako 
daleč. Marsikdo zgubi zaradi te
ga svoj zaslužek, ali pa trpi pri 
tem proizvodnja, ker se je odlo
čil iti k zdravniku dopoldne, kar 
pa bi marsikdaj brez škode za 
zdravje storil lahko tudi popol
dne

Na seji Je upravni odbor ugoto
vil. da se Je kvaliteta zdravni
ških storitev zelo dvignila, da pa 
še ni na zaželeni višini in tudi 
ne more biti, ker ni stanovanj za 
zdravnike in za zdravstvene de
lavce sploh. Lokali v zdravstve
nem domu postajajo pretesni, ni
majo v njem intimnega ordina- 
cljskega prostora, zaradi česar Je 
bolnikom pogosto neprijetno, ker 
morajo svoje težave razlagati 
vpričo administrativnega osebja 
in drugih ljudi, odmočl za to pa 
za sedaj ni. Nujno bi potrebovali 
v Brežicah tri družinska stano
vanja, v Dobovi pa eno. V tel 
zadevi bo trebe nekaj storiti, ker 
se drugače zdravstvena služba ne 
more zboljšati, lahko pa se zgo
di. da še ta kader, ki je na raz
polago, zgubimo, ker ni stanovanj 
— kakor pravijo.

Izbira zdravnikov tu ni problem, 
ker Je v splošni ambulanti na
tančen razpored, kdaj kakšen 
zdravnik ordinira ln ga pacient 
lahko obišče, kadar ima zdravnik 
ordtnacUske ure

Zelo bi bil nadalje potreben 
nov reševalni avtomobil, ker Je 
stari skoraj že neuporaben in je 
že prevozil skoro četrt milijona 
kilometrov. Upravnik zdravstve
nega doma je tudi povedal, da se 
za jesen pripravlja serija kvali
tetnih predavanj, ki bodo ljudem 
zelo koristila. Tako bosta med 
drugim dr. Pavlič in dr. Rajner 
predavala o otroški paralizi, ki 
sta obiskovala poseben tečaj za 
to bolezen. L V.

IZ SENOVSKE občine

Kaj je lepšega kot sprehod v naravo, seve, če ne dežuje...

NENAVADEN DOGODEK V ŠENTJURJU PRI BREGU

Neurje izruvalo 35 m visoko lipo
SAMO ZA DOBRŠEN LAS JE MANJKALO, DA NI LIPA 

RAZPOLOVILA STANOVANJSKE HlS'E — OPLAZILA PA JE 
DESNI VOGAL POSLOPJA IN NAPRAVILA VELIKO LUKNJO

V ZID

Zadnje neurje je najbolj pri
zadejalo okolico radeške občina, 
Obiskali smo te kraje. Resi Vi
har je grdo pometal, saj m pni. 
zanašal niti sadnemu drevju 
in ga ruval kot bilke.

Ustavili smo se najprej v va
sici Šentjur pri Bregu. Tik za 
železniškimi zapornicami je 
kmet Volarič pospravljal sledo
ve neurja. Pred hišo so se v 
jutranjem soncu svetila že .raz
kosana debla še včeraj mogočne 
tn daleč naokrog naj večje ter 
najstarejše lipe.

Pa naj pripoveduje gospodar 
Volarič sam.

»Neurje je divjalo komaj 
dobro uro, posebno hudo pa nič

Dobrava dobi šolo
Nič več dve uri do šole, Izginila pa bo tudi nepismenost. — 

Vaščani bodo darovali: prevoze, apno, pesek in lee

V senovSki občini domujejo 
še danes nekatere šole v ma
lone nemogočtiih prostorih. Zdaj 
ei. občinski ljudski odbor po 
evojiih možnostih prizadeva do
graditi vsaj šole v tistih krajih.

kjer jih najbolj krvavo potre
bujejo.

Tak kraj Je tudi Dobrava. Si
cer majhen kraj, pa zato zelo 
oddaljen od Senovega, kamor so 
morali doslej otrooi hoditi po

Koprivnica gradi zdravstveno 
postajo

V novozgrajeni stavbi bo še pošta in dvoranica sa kttiturne- 
prosvetne prireditve. — Velika pripravljenost vaščanov za so
delovanje pri gradnji. — Podarili so lee. — Letos vsaj temelje, 

prihodnjo leto dokončna dograditev

V vasic* Koprivnica, v senov- 
Bki občini, eo si vaščani že dlje 
časa želeli lastno zdravstveno 
postajo. Hoja na Senovo je za
mudna tn še čakati morajo, 
včasih kar dolge vrste.

Občinski ljudski odbor je na
posled le upošteval njihovo že
ljo in sklenil, seve z njihovo 
pomočjo, zgraditi poslopje, v 
katerem bo poleg ambulanta 
tudi pošta tn dvoranica za kul- 
tumopnoevetne prireditve. Pošta 
je sedaj v neki zasebni kmečki 
hiši, dvoranice ali sobe, kjer hi 
lahko vaščani in njihova mla
dež igrala, pe doslej sploh niso 
imeli.

Vaščani eo novico žejo pozdra
vili. Obljubili eo po svojih mo. 
Čeh pomagati pri gradnji po
slopja tn v ta namen že tudi 
darovali ves potreben les. Tako 
vzajemno sodelovanje vaščanov 
in občinskega ljudskega odbora 
lahko aamo pozdravimo, saj bo 
apel obveljalo tisto staro, žal 
mnogokrat pozabljeno pravilo, 
da je moč opraviti kup najtež

jega dela le e tesnim sodelova
njem.

Ree Je, da poslopje letos ne 
bo dograjeno. Želijo si, da bi 
bili vsaj temelji, prihodnje leto 
pa bi morda stavbo že izročili 
svojemu namenu.

znanje. Pešačili eo cele dve uri; 
kaj pomeni tako dolga pot za 
otroka, ni treba posebej po
udarjati, in nič čudnega, če je 
veljal kraj doslej po tem, da 
ima največ na pol pismenih 
ljudi.

Občinski ljudski odbor bo a 
pomočjo sredstev, ld jih je pre
jel iz okrajnega fonda za grad
njo šol, in ob pomoči samih 
vaščanov, dobil dvorazredno šo
lo s stanovanjem ea učitelja. 
Spet so vaščani malone brez 
izjeme pripravljeni prispevati 
po svojih močeh k temu, da bi 
njihova otročad čimprej dobiva
la znanje v svoji vasi. Mali po
sestnik je celo podaril 10 arov 
zemlje, na katerem bo stala 
nova šola. Vaščani pa bodo vo
zili material, prispevali les, 
pesek in apno.

Načrti za novo gradnjo so iz
delani. Torej bodo morda dob
ravski otroci že prihodnje leto 
domovali v lepših prostorih.

več kot pol ure. Vsi smo bili v 
hiši. Naenkrat se je zaslišalo 
močno hroščanje in hiip nato je 
zagrmelo na desnem vogalu 
hiše.

Skoroda nismo mogli verjeti. 
Neurje je dobesedno izruvalo 
83 let staro, nad 35 m visoko 
in malone več kot meter debelo 
lipo. Ko se je zvedrilo, smo še!e 
videli, kakšnemu razdejanju 
smo ušli. Lipa je oplazila la 
desni vogal poslopja in posnela 
del strehe in aidu. Vrhnji del 
pa je uničil trto in padel na tla, 
ne da bi najmanj poškodoval 
sosednjo hišo.«

Prava sreča v nesreči, da se 
lipa ni nagnila na sredo hiše. 
Če bi se to zgodilo, bi jo raz
klalo kot poleno.

Močno je neurje razmesarilo 
tudi okoliško sadno drevje. Ob 
progi leže razmetana drevesa, 
in človek bi menil, da je divjal 
orkan, ne pa komaj poluren 
vihar. Grdo je neurje prizadelo 
tudi koruzo in sadje. Kmetoval
ci menijo, da se bo koruza tež
ko opomogla, ker se je morala

opomoči že ob zadnjem snegu ln 
slani. Nič koliko pa je šlo sadja, 
ki ga je vihar na nekaterih 
krajih povsem oklestil.

Mnogo huje je prizadeto Ore
hovo. Ondod je toča uničila 
malone vse grozdje in nič ko
liko drevja.

Zanimivo Je, da niti naj sta
rejši kmetovalci ne pomnijo 
takega neurja, ki je bilo krat
ko, a vendar taiko uničujoče.

(v)

Marijan Gregl Je bil najboljši 
na nedavni tekmi koscev na 

Bizeljskem.

TRBOVLJE
Zadnjič sem vam obljubil, da bom Se povedal, kako se 

Je končal spor med plavalci »Celuloze« iz Vidma-Krškega 
in domačim »Rudarjem«. No, pa sem zvedel, da je tekmo
vanje, ki je bilo pred kratkim v novem trboveljskem bazenu, 
razveljavljeno. To se je zgodilo zaradi tega, ker Je vodstvo 
tekmovanja dovolilo, da so tekmovalci lahko nastopali kar 
v treh disciplinah, kar pa Je proti propozioijam.

Pred dnevi sem Jo mahnil proti Dobrni, kjer sem se 
ustavil v gostišču tamkajšnje »Svobode«. Ker sem se neko
liko preveč zasedel, je bila že gosta tema, ko sem se spuščal 
v dolino. Nova cesta tamkaj je že kar lepo speljana, toda 
vraga, luna ni in ni hotela pokukati izza oblakov, da bi ml 
vsaj malo posvetila pod noge. Tako sem se med potjo 
spotikal ob kupe peska in v kotanjah cestišča. Zaman sem 
se oziral po cestnih svetilkah, ki so mrko visele na grčavih 
drogovih. Cas bi že bil, da jih vsaj nekaj prižgejo, saj se je 
dno trboveljske doline kar bleščalo od soja fluorescenčnih 
luči.

»Madona!« Je zaklel tam v temi nekdo pred menoj. Spoznal 
sem v možu rudarja, ki Je hitel s popoldanskega šlhta 
domov. Malo preveč stran Je stopil, pa se je skoraj zatrkljal 
po bregu. »Hudiča,« Je robantil, »toliko smo delali pri 
gradnji ceste, napravili cestne svetilke, sedaj pa Je že več 
kot mesec dni egiptovska tema.«

Kako sem prikolovratil tisti večer domov, ne vem. Vem 
samo, da mi je drugo Jutro žena s hudo resnim obrazom 
krtačila hlače, ki so bile vse blatne. Ostal sem tisto dopoldne 
tešč in se vpraševal, kako dolgo bo cesta z Dobrne na Tere
zijo še v temi.

Zadnjič, ko so imeli naši šoferji in organi narodne varnosti 
nogometno tekmo, se Je zbralo k njej precej ljudi. Toda tisto 
nesrečna tribuna na igrišču »Rudarja« je za podreti ali pa 
na novo napraviti. Neki fant Je napravil korak na tribuni, 
pa Je zahreščato. Rezultat Je bil, da se mu Je les zadrl v nogo. 
Fant se še danes zdravi v bolnišnici.

Upajmo, da bo igrišče dobilo novo tribuno, da ne bo Se 
drugih nesreč.

ZAGORJE
Prejšnjo nedeljo so Imeli zagorski ribiči v Domu TVD 

»Partizan« veselico, toda ribe, ki so jih prodajali, so bile 
močno »slane,« čeprav niso nikdar živele v morju. Za zaklju
ček je pa sledil še pretep. Ko sem o tem razmišljal, sem se 
spraševal, kaj bi se zgodilo, če bi ribiči vzeli na veselico 
s seboj svoje »Inštrumente«!

Ko sem hodil po Zagorju, sem se zaman oziral po napisih 
nekaterih tamkajšnjih podjetjih in gostilnah. Prav bi bilo, 
da bi izobesili svoje table, da hi vsaj tujci vedeli, v kak 
lokal vstopijo.

Predzadnjo soboto so se Zagorjani hoteli malo poveseliti 
v gostišču »Kumu«, toda pomislite, kakšno razočaranje Je 
bilo za mlade, ko je bilo vse pripravljeno za ples, godcev 
pa ni bilo od nikoder ...

RADEČE
Pred kratkim sem se mudil po opravkih v Radečah. Bil 

sem prav dobre volje, ko sem videl, da Imajo na veselici 
tudi srečelov. Nisem se še usedel, že so mi prijazni proda
jalci postregli s srečkami in me tudi okrasili z rožicami, 
ktikor nekoč, ko grem čel na nabor. Kakor drugi, sem bil 
seveda tudi jaz vesel, da bo vsaka srečka zadela. No, tako 
tombolo vsak rad igra. Ko pa sem kupil srečko ln odšel po 
dobitek, sem videl, da sem zadel obešalnik, ki stane v 
trgovini 18 din, za srečko pa sem zato, ker je vsaka zadela, 
dal 100 din. Ker Je bilo boljših dobitkov bolj malo. sem 
Izračunal, da so s srečelovom napravili kar imenitno 
kupčijo, če pa Je to dobra reklama za prireditelje srečelova, 
naj razmišlj ajo sami...

BIZELJSKO
Tudi na Bizeljskem sem se oglasil. Tam so mi pripovedo

vali, da s pošto niso zadovoljni. Ko sem Jih spraševal, kaj 
Jim ni všeč, so mi pravili, kakšno čudno pot delajo pisma. 
Ce daš na Bizeljskem na pošto pismo za pomožno pošto 
v Stari vasi, ki Je tudi na Bizeljskem, potem gre pismo 
najprej v Brežice, od tu pa čele nazaj v Staro vas. Ako pa 
daš v Brežicah pismo za Bizeljsko, potem gre to najprej na 
busom na Bizeljsko. — O, sveti Birokraciji, sem si mislih 
busom na Bizeljsko. — O, sveti Birokracij, snm si mislil, 
zakaj bi delali enostavno, če gre komplicirano tudlt

V Tržišču in okolici umi nov«

Planinsko društvo Trbovlje ln KUM ste priredila skupno raz
stavo v času Planinskega tedna v domu TVD »Partizan«.

Ne vem po čem Je vas Tržišče 
bolj znana, ali po tem, da se tu 
odcepi od stare proge Novo me
sto—Krmelj leta 1938 zgrajeni po
daljšek do Sevnice, ali po sladki 
kapljici Izpod Malkovcal

Mene Je spravila na pot pred
vsem zaskrbljenost nad tem, da 
že dalj časa nismo dobili lz Tr
žiča nobenega glasu. Mi bi pa le 
radi izvedeli, naj, v Tržišču de
lajo, da sl ne bi Tržičant morda 
mislili, da smo pozabili nanje. Ta 
čas se Je bilo nabralo precej 
novic:

NOVI MOSTOVI! Ze takoj ko 
sem stop tl z dolenjca, ki me Je 
skupno še s trinajstimi potniki 
(natančno sem Jih preš tel) pripe
ljal skozi mnoge predore, sem 
opazil popolnoma na novo poprav
ljeni most. Ta mirnskl most. ki Je 
bil že tako slab. da Je bil promet 
čezenj precej tvegan. Je popra
vila Cestna uprava. Malo dalje pa 
je manjši mostič. Imenovan Mo
stec, popravila občina. V teh 
dneh pa bodo sami naredili tudi 
tretji most čez potok, ki teče po 
vsej dolini (ne morem ga imeno
vati, ker ni zarisan v katastrskih 
mapah, čeprav Je njegova taka, 
da žene mlin ob vznožju vasi). Do 
sedaj so ga vaščani prečkali, loveč 
ravnotežje na ozki deski, ki Je 
položena čez strugo.

MRTVI V NEVARNOSTI. Plaz, 
’ ki je potegnil po nalivu. Je pred 
kratkim porušil bgtonsko Skarpo 
na pokopališču Teren se Je pre
maknil tako, da so se razkrili 
bližnji grobovi. Seveda so morali 
rojake ponovno pokopati, odobre
na pa Je že nova škarpa, ki bo v 
bodoče preprečevala, da bi laka 
ali podobna neurja motila mrtve.

Ze dalj časa se Tržlčanl ukvar
jajo z mislijo, da bi pokopališče 
prestavili ls strogega središča

kraja na kakšno primernejše me
sto. Pokopališče Je stisnjeno med 
hiše, prostora za nove pokope pa 
primanjkuje. Predlagali so že ne
kaj novih zemljišč, ki jih pa ni 
bilo mogoče odkupiti, ali Jih pa 
gradbena komisija ni odobrila. 
Upajmo, da Jim bo končno le 
uspele urediti novo pokopališče.

LAHKO BI ZE IMELI JAVNO 
RAZSVETLJAVO. Tržišče bo do
bilo javno razsvetljavo, po vsej 
vasi bo razmeščenih sedem ulič
nih svetilk. Ponoči bi bilo že 
svetlo, če ne bi rajonski monter 
že nekaj mesecev odlašal predlo
žiti predračun del.

POPRAVILI SO CESTE. Letos Je
občinski odbor odobril 60 tisoč 
dinarjev lz lanskega gozdnega 
sklada za popravilo cest na pod
ročju krajevnega odbora Tržišče. 
Seveda bi bilo denarja mnogo 
premalo, če ne bi prebivalci sami 
veliko pomagali s prostovoljnim 
delom ln vožnjami. Tako Je bila 
obnovljena cesta Tržišče—Skovec 
in cesta Malkovec— Pavla vas— 
Tržišče. Približno deset kilome
trov ceste je bilo na novo posute, 
skopali so odvodne Jarke ln pod- 
kop«.

Krajevni odbor Gabrijele pa Je
samoiniciativno sklenil graditi 
novo cesto do svoje vasi. Doslej 
eo morali s postale Tržišče voziti 
po cesti do Krmelja, kar je pred
stavljalo dvakrat daljšo pot.

Občina Je dala material, cevi ln 
nekaj denarja, vsa ostala dela pa 
so opravili s prostovoljnim de
lom. Poprijeli so krepko, treba 
Je bilo skopati mnogo zemlje, saj 
je speljana cesta 1.5 km po popol
noma novi trasi. Zanimivo pa je, 

• da samo dva kmeta nista hotela 
pri delu pomagati. Vprašanje na 
je, če Jim bodo ostali sedaj do
volili voziti po novi poti. Mnogo 
Je- pomagal tudi buldožer. Id ga

Je poslala ln plačala občina, 
bodo v teh dneh še posuli n

ČRNA ROKA

Breg je bil strm in steze, ki Cisto ▼ ozadju je Mia prlslo- 
ae je vzpenjala v lahnih vijugah njena k strmemu bregu majh- 
proti vrhu, je bila ie močno za- na, že skoraj čisto razpadla ko 
raščena. Ob strani to stole mo- ta Mirko je odgrnil vejevje In 
gofine bukve ln a svojimi krot- pokazal proti koči. — »Vidiš, 
n jami zakrivale pot majhnim tam za tisto kočo je steza,
pramenom svetlobe, ki so sku- 
lall predreti skozi gosto vejev
je, Stala sta na vrhu In zagle
dala široko Jaso, obkroženo s 
*zktm grmovjem.

ki
drži proti Završnlkovl domači
ji. Do nje je ie kako uro hoda « 
— »Najbolje je, da se poslovi
va«, je rekel Bert, zroč proti 
koči. Iz katere se je vili majhen 
•tolee dima.

Nekaj trenutkov sto molče 
gledala na široko pokrajino, ka. 
tero je že ovijal prvi mrak. 
Bert je prvi pretrgal molk, ki 
je vladal v gozdu, in se Mirku 
l.odrllno nasmehnil. »Želim, da 
hi kmalu okreval, Mirko! ko se 
vrneš, me poišči v brigadi.«

»Kaj, če bi žel z meftoj, Bert? 
Prenočiš lahko pri Zavrinikv 
vlh.«

Bert Je odkimal. »Mudi se
ml v brigado!«

Na jasi Je bila že popolna 
tema, ko sto se poslovila. Bert 
je krenil po znani mu stezi v 
dolino, medlem ko Je Mirku 
dolgo gledal za odhajajočim 
prijateljem.

Koča Je bila temna In kakor 
izumrla. Nekaj časa je Mirko
"»•i luvkevsl Rc-.pvim -1 f’< o
kom, dokler niso popolnoma 
zamrli, Nato ee je odločil.

Previdno Je stopil na Jaso. 
prisluškujoč ie tako rahlemu 
šumu, ki je prihajal z druge 
strani Jase. Mesec je obseval 
Jaso z zelenkasto svetlobo ln 
napravil velike ploskve senc 
Blizu koče Je obstal. Zdelo se 
mu je, da sliši drsajoče se ko
rake ln rahlo lomljenje vej, ki 
so pokale pod nogami nezna
nega človeka.

Ko 
novo

cestišče, bo cesta odprta za pro
met. Lahko tl mislimo, kako za
dovoljni ae bodo vaščani zavrteli 
na likofu, ki ga za to pomemben 
dogodek ta pripravljajo.

NOVO NAPAJALIŠČE
V SLANCJEM VRHU.

V Slančjem vrhu doslej niso 
imeli zdrave pitne vode. Na se
stanku SZDL pa so vaščani skle
nili, da si zgradijo zajetje ln na
pajališče za živino. Občina Je dala 
material in so ga napravili. Po
pravili so tudi zelo zanemarjeno 
vaško pot

V TRZISCU JE SEDAJ 
VODE DOVOLJ

Vodočod «o v Tržišču prvič do
bili leta 1947, ko se Je zbralo ne
kaj večjih kmetov v vodovodni 
odbor. Pod Malkovcem so napra
vili zajetje ln rezervoar in od tod 
potegnili cevi do svojih hiš. Samo 
do svojih hiš. Tako je večina rev
nih prebivalcev ostalo, brez vode. 
Stanje te je malo popravilo, ko so 
leta 1941 dogradili drugi rezervoar 
ln so vodo dobili tudi v drugih 
hišah. Po vojni se vodovodni od
bor ni dosti brigal za stanje vo
dovoda. Vode je pričelo primanj
kovati — počil je namreč cevovod 
ln ni bilo nikogar, ki bi napako 
Iskal ln popravil. Ko je stara ob
čina Tržišče prišla v sklop občine 
Sevnica, Je prevzela tevniška ko
munala tudi vaški vodovod. Po
pravili so cevi, osnažlll nezdrave 
zanemarjene rezervoarje ln nasta
vili vodarino. Jasno so se nekate
ri bivši člani vodovodnega odbora 
nekaj časa malo Jezili, ko pa so 
videli, da Imajo od tega samo 
ugodnosti, ker vodovod sedaj do
bro deluje, so se pomirili,

V teh dneh je kot zadnja dobi
la eno pipo tudi šola, čeprav Je 
bilo treba potegniti aamo nekaj 
metrov vodal

TELC - SOLA!
zadružno skladišče

Med vojno Je bila požgana tudi 
vaška šola v Telčah. Za silo so po 
osvoboditvi uredili v dveh kmeč
kih hišah dva razreda. Prostori so 
temni ln skrajno neprimerni, v 
njih se tlači 120 šolarjev. Vaščani 
sl ves čas prizadevajo, da bi šolo 
obnovili, da bi njihovi otroci Imeli 
boljše pogoje za učenje. Toda po
javil se Je še drug Interesent za 
prostor, kjer Je včasih stala Sola. 
Kmetijska zadruga bi rada ravno 
tu zgradila skladišče. Tako ee že 
nekaj časa dajejo, ali bodo zgra
dili šolo ali skladišče. Možna bi 
bila Se tretja rešitev. Kaj če bi 
zgradili šolo ln skladišče pod isto 
streho, če že drugače ne gre? 
Stroški bi bili tako gotovo manjši. 
Kmetijska zadruga bi bila pri
pravljena na tako gradnjo, če bi 
občina primaknila svoj delež za 
šolo. Pristojni naj pohitijo s svo
jimi odločitvami, otroci rabijo no
vo šolo. KZ pa svoje skladiIčel

»VOZEL« V GABRIJELAH.
Med najbolj delavne mladince 

tržiikega krajevnega odbora lahko 
brez obotavljanja štejemo one lz 
Gabrijel. Vsako leto se samoinici
ativno zberejo ln naštudirajo Igro, 
s katero potem nastopijo v doma
čem kraju, odidejo pa tudi gosto
vat po okoliških vaseh. 7. t. m. 
so uprizorili Igro »VOZEL« in do
živeli velik uspeh. Po predstavi 
so priredili zabavo, na kateri Je 
Igrala gasilska godba Iz Tržišča.

V Tržišču aamem pa mladina 
epi, ne delata ne mladinska orga
nizacija niti aktiv mladih zadruž
nikov. Zadnjega sestanka se sploh 
ne spominjajo več. V prihodnje 
bodo morali resneje poprijeti ln

za predsednika Izvoliti kakšnega 
delavnega domačina. Kaj če bi se 
med zabavami, ki jih večkrat pri
rejajo v gostilni, zbrali in se po* 
menili še o čem važnejšem, kar sl 
gotovo vsi želijo.

BO POD MALKOVCEM SPET 
TEMA?

»Elektro-Krško« Je sporočil, dl 
bo odklopil tok v Malkovcu, ker 
vaščani niso uspeli vrniti pravo
časno dolga — z milijona dinar
jev, ld so jih porabili, ko so v 
vas napeljali električni tok Pre
plah v vasi je velik, po tolikih 
naporih in tolikem času le pri
borjena električna luč Jim bo tako 
ugasnila.

V vsej občini so samo še trt va
si ostale brez elektrike: Malko
vec, Pavla vas in Trščina. Če
prav niso daleč od Tržišča, ki J® 
dobilo elektriko že leta 1638. P9 
»e vendar ni bilo mogoče priklju
čiti na njihov vod. Tok, ki prihaja 
lz Krmelja, Je že v Tržišču včasih 
tako slab, da se da zvečer komaj 
brati.

Leta 1953 »o na pobudo SZDL 
osnovali na Malkovcu elektrifl' 
kagijski odbor. Najeli so nekaj 
posojila ln pričeli postavljati dro
gove za visokonapetostni vod do 
zamišljene transformatorske po
staje v vasi. Delali so z velikim 
elanom, saj so vsi komaj čakal* 
na elektriko. Po večini so že ta
krat opravili v svojih htSnh vs« 
notranje Instalacije, Toda denarja 
Je zmanjkalo ln drogovi so več 1®J 
stali med njivami in vinogradi v 
žalostni vrsti, ni Jih vezala žica. 
Lani pa so dela le nekako nada
ljevali ln 3. nov. so v vasi le slo
vesno prižgali žarnico. Veselje P* 
se Je kmalu skalilo, kajti treba 
Je bilo misliti na vračilo dolga, 
opomini so vedno znova priha
jali, zamudnlnske obresti so po* 
žrle marsikateri dinar. Sedaj nima 
v vasi samo Se 6 hiš elektrike, ke' 
lastniki ne morejo zbrati toliko 
denarja, da bi plačali števec JJJ 
montažo priključka. V sosednim 
vaseh, ki spadajo pod novomeški 
okraj, Je okraj sam napravil vi
sokonapetostno mrežo, za nizko
napetostno mrežo pa Je dal *>, 
milijona din dotacij. Tudi va» 
Trščina ln Stara vas, ki spadat’ 
le pod naš okraj, napaja pa J m 
TP Zbure, ki Je v novomeškem 
okraju, sta bili deležni latih ugod
nosti.

Vaščanom Iz Malkovca, ki so v» 
dela pri elektrifikaciji svoje vas' 
opravili sami, bi morali na k9* 
način priskočiti na pomoč, dc J*m 
luč ne bo ugasnila! Treba bi bil? 
speljati še dodatno vodo. da ° 
lahko obratovali tudi drugi elek' 
trlčnl stroji, kar sedaj, ko je na
peljava aamo enofazna, ni m<e 
goče.

NE BOMO OA PILI
2e tretje leto se pripravlja 

redno slaba vinska letina. Kolik"* 
niso trte pozeble, jih Je uniči*, 
toča. V zadnjem mesecu so mora? 
a Štajerskega uvoziti okoli 16 ", 
soč litrov Jabolčnika, da bi im® 
delavci v vinogradih prt malica* 
k«1 piti.

Niti najstarejšl občani se JV 
spominjajo, da bi kdaj prej P*‘ 
peljali sode polne pod Matkovem

BOP-
mu.*.«••«••

KUPUJTE IN NAROČAJTE

»ZASAVSKI
TEDNIK"
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Nadaljevanje e l. strani
d* občine niso Imele tudi zbora 
proizvajalcev, je prišlo do iz
daje novega zakona o ureditvi 
občin in okrajev.

Zbori proizvajalcev po obči
nah so torej uzakonjeni, ker so 
ti organi nujno potrebni, dokler 
*e bodo pojavljale razlike med 
Proizvajalci in neproizvajalci. 
Delavskemu razredu se z zbori 
Proizvajalcev po občinah zago
tavlja neposredno sodelovanje 
tudi v občinskih oblastvenih čr
tanih.

VOLIVCI OZ. PROIZVAJALCI
Bodo neposredno volili

ODBORNIKE
V novem zakonn o ureditvi 

ebčln in okrajev je. kot smo 
le omenili, še neka novost, nam
reč delegatski »Istem volitev v 
»krajni ljudski odbor. Volivci 
oz. proizvajalci bodo neposred
no volili odbornike v okrajni 
zbor, .sorazmerno s številom pre
bivalstva po občinah — zbor 
Proizvajalcev v občini pa bo 
volil odbornike v okrajni zbor 
Proizvajalcev po ustreznih pro- 
izvajalskih skupinah. Delegat
ski sistem ie v skladu s polo
žajem in strukturo lokalne sa
mouprave. Občini Je osnovna

družbena skupnost, njen ljudski 
odbor pa osnovni organ oblasti, 
medtem ko okraj predstavlja 
skupnost komun, ter naj bi po 
svojih organih upravljal nalo
ge, k| so v skupnem interesu 
združenih komun.

Dobra stran delegatskega si
stema volitev v okrajni ljudski 
odbor je tudi v tem, da so prav 
gotovo agilnejšl tisti okrajni 
odborniki, ki so hkrati tudi ob
činski odborniki, ker natančne
je poznajo razmere in proble
matiko občine In okraja

Novi zakon vsebuje nadalje 
določb«, da se mandatna doba 
občinskih ljudskih odborov po
daljšuje od dosedanjih treh le* 
na štiri leta, toliko kot Je do 
sedaj trajala mandatna doba 
okrajnih ljudskih odbornikov.

Volitev, ki bodo razpisane 
verjetno še to Jesen, pa bodo 
pokazale tudj praktično vred
nost novega zakona, namreč 
uvedbo zborov proizvajalcev po 
občinah in uvedbo delegatskega 
sistema volitev v okrajni ljud
ski odbor.

»Slavček« in »Zarja« sta gostovala
Oba pevska zbora sSvobode- 

Centert v Trbovljah, »Star
ček« in »Zarja«, ki sta poleg 
Delavske> godbe nosila glavni 
delež pri vseh raznih priredit
vah in proslavah, sta pred 
kratkim gosto vala izven Trbo
velj.

Mešani pevski zbor »Slav
ček« je s sodelovanjem orke
stra z uspehom nastopil na 
Dolu pri Hrastniku, kjer je 
izvajal pisan spored opernih, 
operetnih in drugih melodij. 
Zbor je s tem nastopom potr-

120 ljudi v vasi Gorica brez pitne 
vode!

Po vodo morajo hoditi malone nro. — Niti vaška šola nima 
Prepotrebne pitne vode. — Načrti za Izpeljavo vodovoda so bili 
narejeni že pred vojno. — Kaj če bi nastal požarT — Vaščani 

pripravljeni za delo...

V vasi Gorica, v senovški ob
čuti s® ljudje že ves čas ubada
jo z velvknm problemom, kako 
prit; do pitne vode in napaja
lišča za živino. 120 ljudi v te) 
vasi mora dan za dnem po pitno 
vodo v malone uro oddaljeni 
ktaj. Lahko si pomagajo le ob 
deževnih d o-h, če prestrežejo 
toliko deževnice, da so z njo 
Preskrbljeni za nekaj kratkih 
dmi. Potem je še tu otročad « 
Šoli, ki si mora preskrbovati 
vodo sama.

Načrti za gradnjo vodovoda 
*t> bili narejeni že v bivši Ju- 
gcslaviji, nihče jih pa ni reali

ziral. Ce bi nekje nastal požar, 
bi enostavno upepeli) vso vas, 
to nič čudnega, če se vaSčam 
tega bolj boje kot vsega dru
gega.

Potrebno hi bdlo izkopati si
cer precej zemlje in položiti 
1200 do 1400 metrov cevovodov. 
Gradnja bi veljala nekaj milijo
nov, vendar so vaščani priprav, 
liesid opraviti vsa zemeljska 
dela sami In vee, kar bi bilo 
potrebno.

Vas je bila med vojno znano 
zatočišče naših borcev.

(d)

dil, da je še vedno med prvi
mi pevskimi zbori Zasavja. 
Koncert je bil prirejen, da 
zbliža Trbovlje z novim ru
darskim Dolom.

Moški pevski zbor »Zarja« 
je gostoval v Gornjem gradu, 
za rudarski praznik, 3. julij, 
pa je bil gost rudarjev v Cr- 
ni-Kaolin pri Kamniku.

V obeh krajih je zbor dal 
celovečerni koncert in Je za 
odlično izvajanje žel navdu
šeno priznanje.

»Svoboda-Center« se v tme- 
nt) pevcev zahvaljuje rudniku 
Trbovlje-Hrastnik tn Strojni 
tovarni v Trbovljah, ki sta 
nudila pevcem prevoz in jim 
omogočila gostovanja.

OBVESTILO
Občinski ljudski odbor — od

sek za narodno obrambo Hrast
nik Obvešča vse nabornike, ro
jene v letu -1939, da je vpis na
vedenih letnikov v rekrutne 
spiske že izvršen.

Naborniki letnikov 1939, ki lz 
kakršnega koli razloga niso pre
jeli poziva za vpis in Stanujejo 
na območju tukajšnje občine, 
se morajo obvezno zglasiti pri 
tukajšnjem odseku najkasneje 
do 31. t m., ke- bodo v na
sprotnem primeru odgovarjali 
zg prekršek po 146 61. zakona 
o narodni obrambi.

Odsek ta N.O.

GOSTINSKI KOTIČEK
Na predlog sveta za turizem in gostinstvo pri OLO 

Trbovlje in v interesu povečanja obiska turistov in 
izletnikov pozivamo vsa gostišča, ki imajo kuhinjo in 
gostišča s prenočišči (tudi planinska društva in počit
niški domovi), da nam ncpudoma sporeče svoje cene, 
ki jih bomo objavili v našem pokrajinskem listu, v 
republiških časnikih ter ostalih revijah in s tem obve
ščali javnost o možnostih in cenah gostinskih storitev 
za delovne ljudi, ki žele preživeti svoj dopust v 
Posavju.

(Iz pisarne Gostinske zbornice Trbovlje).

oioioioioioioiaioioioioioioi
■ nKomisija za volitve in imenovanja občinskega ~ 

ljudskega odbora Brežice na- podlagi določb 40. člena 
splošnega zakona o ureditvi občin tn okrajev (Urad
ni list FLRJ, številka 26-259-5.5) in določb 102. člene 
statuta občine Brežice razpisuje

NATEČAJ
za nas'pdnja delovna mesta v administraciji občinske
ga ljudskega odbora Brežice:

TRZNI INŠPEKTOR,
srednja strokovna izobrazba, strokovni izpit in potreb
no praksa ekonomske-komercialne stroke;
DAVČNI KNJIGOVODJA V UPRAVI ZA DOHODKE,
nižja strokovna izobrazba, strokovni izpit in potrebna 
praksa finančne stroke.

Pravilno kolkovane ponudbe z življenjepisom in 
navedbo dosedanjega službovanja je treba dostaviti 
občinskemu ljudskemu odboru Brežice najpozneje do 
1. avgusta 1957. Nekolkovane vloge ne bodo upošte
vane.
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REŠITEV MAGIČNEGA KVADRATA IZ 29. ŠTEV.

Pravilna rešitev magičnega kvadrata iz 29. števil
ke »Zasavskega tedn.kar se glasi (vodoravno in nav
pično); 1. ZENA. 2. ELAN, 3. NAUK, 4. ANKA.

Po odločitvi žreba dobi prvo nagrado za rešitev 
uganke Rudi ROT, učenec 4. razreda osnovne šole, Sr
nica 12, pošta Dol pri Hrastniku — drugo nagrado pa 
Jakob KRALJ, učenec nižje gimnazije, pošta Raka pri 
■Krškem. Obema bomo postali knjižno darilo po pošti.

Vsem ostalim rešiteljem uganke za podano pošto 
tn pozdrave prisrčna hvala.

UREDNIŠTVO

NOV NAGRADNI MAGIČNI KVADRAT 
ZA PIONIRJE

Besede (vodoravno in nav
pično); I. listnato drevo, ki 
nam daje lepo senco; 2. moško 
ime; 3. lovilna priprava za mi
ši; 4. moško ime (hrv.)

Črke: AAAA, E, 11, L, NN, 
PP, S, TT, V.

Rešitev magičnega kvadrata nam prinesite ati poš
ljite po pošti na uredništvo našega lista. Za nagrado 
imamo pripravljeni dve lepi knjižni nagradi (po odlo
čitvi žreba).

Pri odgovoru ne pozabite navesti poleg svojega 
♦mena in priimka tudi razred šole, ki ste jo obiskovali 
*®dnje šolsko leto, nadalje pošto in kraj, kjer ste do
ma.

Vsem pionirjem lepe pozdrave!

UREDNIŠTVO ,

Kinematografi
KINO »DELAVSKI DOM« v Tr

bovljah bo predvajal de pone
deljka Italijanski barvat film 
»VERDI«. Naslednji teden od 
torka do četrtka Jugoslovanski 
film »ZASLEDOVANJE«.

KINO »SVOBODA — Trbovlje II« 
bo predvajal do ponedeljka 
francoski barvni film »SENT- 
JERNEJSKA NOC«.

KINO »SVOBODA - ZASAVJE« v 
Trbovljah: 25. do 2S. Juliji — 
amer. film »MOŽJE«. (Za mla
dino v nedeljo ob 15. url.) Od 
3. do 5. avgusta čelkl barvni 
film »JAN HUS«. (Za mladino 
v nedelje ob 15. uri.)

KINO BREŽICE: 27. do 2S. Julija
— Italijanski barvni film »ODI
SEJ«; l. do 3. avgusta: ameriški 
barvni film »TEODORA«.

KINO SEVNICA; 27 do 18. julija
— mehiški barvni tlim »MEHIKA 
V PESMI«; 3. do 4. avgusta: 
mehiški film »RDEČA KONGA«.

KINO BRESTANICA: 27. de 28. 
julija — ameriški pustolovski 
film »PAGO PAGO«; 31. julija 
do 1. avgusta — jugoslovansko- 
nemška komedija »DEKLETA IN 
MOŠKI«.

ZADNJIC SMO NA ŠPORTNI STRANI OBJAVILI ČLANEK »NAJBOLJŠI MED NAJBOLJ
ŠIMI«. DANES PA VAM NA SLIKAH PREDSTAVLJAMO »NAJBOLJŠE MED NAJBOLJ
ŠIMI«. SICER PA BOSTE UGANILI, DA GRE ZA MLADE LETALCE, KI SO NAPISALI 
NAJBOLJŠE ODGOVORE NA NALOGO: »KAKO Sl PREDSTAVLJAM SEBE KOT LETAL
CA?« KOT VESTE, JE NALOGO RAZPISAL AEROKLUB CERKLJE. NAJBOLJŠO NALO
GO SO NAPISALI: DANICA KOKALJ IZ TRBOVELJ, IVAN VINTER IZ SEVNICE IN DA

NILO KORITNIK IZ KRŠKEGA, TUDI NASE ČESTITKE.

65-letnica gasilskega društva v Leskovcu
Edini zadružni dom v občini 

Videm-Krško so dogradili v Le
skovcu že pred leti.. Ker ni cil 
do kraja urejen v notranjosti, 
niti ometan, je bil v spotiko 
marsikateremu domačinu. Gro
zila je nevarnost, da bo začela 
opeka razpadati in z njo tudi 
dom.

Da bi to preprečili, sta se 
zavzela Socialistična zveza de
lovnih ljudi In krajevni odbor, 
ki sta izposlovala posojilo za 
celotno ureditev doma. K aktiv
nemu delu pa so pristopili tudi 
gasilci, ki so napravili prizidek 
ob zadružnem domu, tako da je 
le-ta dobil lepšo obliko, gasil
ci pa so prišli do novega, lepe
ga doma.

Zadružni ih gasilski dom sta 
popolnoma urejena to sta v po
nos domačinom. Jutri bodo le- 
skovški gasilci praznovali 65- 
letnico svojega obstoja, obenem 
pa odprli svoj dom s sodelova
njem vseh tamošnjih organiza
cij.

V Leskovcu Imajo sedaj veli
ko in malo dvorano, kjer bodo 
lahko gospodinjski tečaji, kino

predstave in vse kulturne pri
reditve.

Največje zasluge pri gradnji 
gasilskega doma je imel pred
sednik društva tov. Vinko Arh, 
ki je vodil vsa dela in opravil 
mnogo prostovoljnih delovnih 
ur.

Jutri bodo slovesno prenesli

ves inventar iz starega gasilske
ga doma. ki že zdavnaj ni več 
ustrezal svojemu namenu, v nov 
dom. Ob tej priložnosti bodo 
podarili najzaslužnješim leskov- 
škim gasilcem priznanja.

To je prvi dokončani gasilski 
dom v občini Videm-Krško po 
osvoboditvi. V gradnji je tudi

že nov dom v Veliki vasi, s 
začetnim; deli pa so pričeli tudi 
na Vihrah.

Gasilske organizacije v obči
ni s« vedno bolj utrjujejo. Skr- 
hijio za nove domove in tesno 
sodelujejo z vsemi množičnimi 
organizacijami.

—a

PIONIRSKO PRVENSTVO SLOVENIJE V NOGOMETU

Rudar pionirski prvak Slovenije

Nova planinska postojanka na Gorjancih
Planinsko društvo v Kostanje

vici na Krki bo dne t. avgusta 
letos odprlo samostojno planin
sko postojanko na Polomu v Opa
tovi gori.

Dom na Polomu stoji 725 m vi
soko v gorskem zatišju Trdinovih 
Gorjancev. Dostopen Je z vsemi 
motornimi vozili preko Kostanje
vice in je na vrhu povezan s 
sosednjo Hrvatsko. V domu je za 
zd»j n postelj in skupno zasilno 
ležišče za sto oseb. Je dobro oskr
bovan, na dan otvoritve doma. 
pa se bo društvo za postrežbo še 
posebno potrudilo.

Na poji lz Kostanjevice so obi
skovalcem na razpolago prekra
sen razgled na celotno Krško ln 
Sentjemejsko polje, v ozadju pa 
se vidijo Kamniške planine in 
drugo Od planinske koče turisti 
lahko napravijo več lepih izle
tov. n. pr k Pogani Jami tn na 
Ječmenišče, od koder Je krasen 
rgzgled vse do Zagreba ln Kar
lovca. Lep izlet Je nadalje k Mir- 
čevemu križu ali pa celo do Mi
klavža, Trdinovega vrha in Go
spodične, kjer Je Paderšlčeva ko
ča. Blizu Sošlc Je tudi prelep 
slap, v Pogani 1sml pa Izvir Stu- 
dene, ki Izvira skoraj 800 metrov 
visoko.

Zveze z avtobusi so zelo ugo
dne. Dnevno vozi šest avtobusov 
v Kostanjevico ln prav toliko iz
♦♦s.»»ss»s»s»s»»M»»e»»»ss««se»si»»se«s«»sss»»»s»»»s»»s»SM»»s»<

nje. Peš poti iz doline do pla
ninske postojanke je potem od 
dve do največ tri ure. po večini 
po prijetnem gorskem hladu. Po
sebnost na tej planinski posto
janki bodo pečeni janjčkl ln do
bra dolenjska kapljica — cviček.

K otvoritvi se Je doslej pri
glasilo že precej gostov, med nji
mi tudi več uglednih osebnosti, 
ki bodo • svojim prihodom poča
stiti napore kostanjeviškega pla
ninskega društva. Priglasite se 
tudi vil Pomagajmo drug drage
mu z razumevanjem, saj bomo • 
svojo udeležbo pripomogli k čim
bolj slovesnemu razpoloženju ln 
množičnemu obeležju našega pr
vega uspeha. Vse priglasitve spre
jema Planinsko društvo v Kosta
njevici na Krki (telefon štev. 4), 
kateremu lahko sporočite svoj 
prihod telefonlčno ali »Ismeno.

Organizacije, društva ln posa
mezniki, pridite «. avgusta v Clm- 
večjem številuI Imeli boste lepo 
priložnost, da spoznate *evero- 
vzhodnl de! Trdinovih Gorjance-- 
Navedenega dne bo cel dan na 
razpolago prevoz lz Kostanjevice 
na Polom ln nazaj, tn to za vse 
tiste, ki se bodo pravočasno pri
glasili.

Planinske pozdrave!
Planinsko društvo Kostanjevica 

na Ktkl

Radar : Nova Gorica 1:0 (1:0)
Pred kakšnimi 150 gledalci je 

bilo na Dan vstaje, 22. Julija, v 
Trbovljah finalno srečanje za pr
vaka Slovenije v nogometu za pi
onirje. V končnem tekmovanju 
sta se pomerili moštvi »Nova Go
rica« in »Rudar«. — Igra je bila 
v prvem polčasu precej izenačena, 
medtem ko je bila v drugem de
lu tekme iniciativa pri domačih 
pionirjih, vendar pa razen par le
pih akcij, gola nismo videli Tudi 
pri naših najmlajših je tista bo
lezen: češ, jaz bom dal goli Na
vzlic temu pa lahko trdimo, <ia 
so pionirji »Rudarja« zmago za
služili.

Po končani tekmi je bila na 
Igrišču majhna »lovesnort. in si
cer so pionirji »Rudarja« prevzeli 
pokal Nogometne zveze Sloveni
je, medtem ko so pionirji »Nove 
Gorice« dobili nogometno togo.

TEKMOVANJE ZA POKAL 
MARŠALA TITA

Svoboda (Trbovlje) : NK »Brstiče«
3:8 p. t.

Ze drugič se je zgodilo, da 
moštvo, Id bi moralo tekmovati 
za pokal maršala Tita, ni prišlo 
na Igrišče. Tekma za ta pokal bi 
se morala odigrati v nedeljo, žl. 
julija, a moštva lz Brežic ni bilo. 
Prvič se Je zgodilo, da so v Hrast
niku zaman čakali na zagorskega 
»Proletarca«,, to pot pa ni bilo na 
tekmo brežiškega moštva. Mnenja 
»mo, da bi morala zasavska no
gometna zveza v tem pogledu ne
kaj storiti ter moštva, k! imajo 
tak nerazumljiv odnos za naj- 
vlšjo trofejo v nogometnem tek
movanju, primemo kaznovati.

Veliko lahkoatletsko 
tekmovanje

Občinski komite LMS v Radečah bo priredi! danes 
na telovadišču TVD »Partizana« pod pokroviteljstvom 
sveta za šport in telesno vzgojo pri občinskem LO 
Radeče veliko lahkoatletsko tekmovanje za pokal 
»Marjana Nemca in Milana Kosa«.

Začetek tekmovanja ob 19JO.
Radečani! Ne zamudite priložnosti ln oglejte si to 

zanimivo športno prireditev.
»M«»»l»»»»»»»»»»««»»»»»»♦«»»»*«»!•»I IM«»««•»»»»•»»»»»»»»»«»»
> Mi«»<»♦•♦»»»»»»«♦«♦»»■»»♦SSSSSS»l»l»SS««SS»i»SS»»»S»S*S>»»«««S«i»«S4

OBČINSKI ODBOR ZB NOV ZAGORJE OB 
razpisuje

SAVI
V

PODELITEV ŠTIPENDIJ
za otroke padlih borcev NOV in žrtev fašističnega 
nasilja za šolsko leto 1957/58. Pismeni vlogi za pode
lit z štipendije je treba priložiti naslednje: 

t. zadnje šolsko spričevalo,
2. potrdilo o vpisu v šo-lo v šolskem letu 1957/58.
3. potrdilo o premoženjskem stanju.
Pismene vloge z navedeno dokumentacijo je vložiti 

na Občinski odbor ZB NOV v Zagorju ob Savi, in sicer 
na občini pri tov. Ivanu Vozlju. — Prošnje je vložiti 
do 13. avgusta 1957.

ZAHVALA
Iskreno se zahvaljujem') 

ysem, ki so spremili na zad
nji poti našega očeta 'n moža 

ALOJZA ALANDA 
to Vidme-Krškega

Predvsem se zahvaljujemo 
občim Videm-Krško za pomoč 
in za darovani venec ribiške
mu društvu.

Žalujoča žena In otroci 

ZAHVALA
Ob nepričakovani smrti meje 

drage žene in matere
GRETE ZlBEKT, 

rojene Fabjan
ag Iskreno zahvaljujem vsem, 
k>: &o z tam; sočustvovali m
nam v najtežjih trenutkih stali 
ob strani. Posebna zahvala dr. 
Kržišniku in vsemu strežnemu 
osebju, kakor tudj krvodajal
cem. ki so skušali rešiti mlado 
življenje.

Prav tako se zahvaljujem 
Upravi Cementame-Trbovije za 
posebno uslugo, vsem daroval
cem vencev m cvetja, kakor 
tudi godbi, ter vsem. ki so spre
mil) našo nepozabno ženo in 
ljubečo mater na zadnji .poti. 
Mož Ivan z otroki: Ivico. Zden

kom in Ireneo ter sorodniki.

ZAHVALA
Vsem. ki so ob smrt! naše 

drage žene In mame Mimi ka
kor koli pomagati lajšati njeno 
nenadno Izgubo, iskrena hvala. 
Posebna zahvala sodelavkam 
SUDUJ, govornikom in števil
nim darovalcem vencev.

Trbovlje. 23. juiija 1957. 
Žalujoči .mož Albin to hč*rk» 

Anica Blažič.

Moštvo »Svobode« se bo srečalo 
v finalu s hrastnliklm »Rudar
jem« r* njegovem Igrišču.

KVALIFIKACIJSKA 
NOGOMETNA TEKMA ZA VSTOP 

V I. CONO
Dalmatlnac : Rudar 1:1 (•:*)

V drugi tekmi je moštvo »Ru
darja« v Splitu bolje zaigralo 
kot doma, vendar m uspelo izrav
nati nastalo razliko. S količnikom 
3:0 se Je za nadaljnjo kvalifika
cijo uvrstilo moštvo »Dalmatinca« 
lz Splita, ki se bo srečalo e »Se- 
gesto« iz Siska. »Ruoar« Je v 
Splitu to pot bolje zatgrsl, toda 
domačini, zavedajoč se prednosti 
2:0, so nastopili s tako imenova
nim »bunker« sistemom. Edini gol, 
ki Je padel, Je bil dosežen tik 
pred zaključkom tekme.

Torej prihodnjo sezono bomo še 
gledali tekme mariborsko-varaž- 
dinske nogometne lige, če se do 
tedaj tekmovanje ne bo kal spre
menilo.

Novice z Bizeljskega
Tekmovanje koscev ln žanjic. — 

Zveza zadružnlc in aktiv mladih 
zadružnikov sta pred kratkim 
priredila tekmovanje koscev ln 
žanjic. Udeležilo se g« je devet 
koscev In osem žanjic.

Zanimivo je bilo pri tem tek
movanju, da se je med žanjlcami 
kosal tudi 18 let otar fant Marijan 
Gregi, ki je bil pravzaprav med 
žanjlcami prvi. Ker pa Je bil prvi 
že pri koscih, so ga pr: ženskah 
odrinili, kar pa seveda ni bilo 
prav, če govorimo o enakoprav
nosti.

Take veliko ljudi ae že dolgo ni 
zbralo na Bizeljskem kat tokrat. 
Lahko zapišemo, de Jih je bilo 
dva tisoč. In da Je bilo še bolj 
veselo ln prijetno, Je Igrele le 
vojaška godba.

Prt koscih je bil prvi Uzrljin 
Gregl, ki je koali s minut lest 
metrov široko •- petnajst metrov 
dolgo parcelo Ta Je najbolj kva
litetno kosil, zato m- Je tudi 
upravičeno pripadlo --vo mesto 
Pri žanjleah 'e bil pr-.vzaprav tu
di on prvi Drugače p« le bil pri 
žanjleah vmnl red takle: i. Slave 
Pinterič, t Marij- Baloh.

Po uspešno ooravljenem tekmo
vanju je sledilo veselo kmečko 
rajanje.

Kulturno življenje na Bizelj
skem ni najboljše. — Prosvetno 
društvo na Bizeljskem sicer ob
staja, toda pravega kulturnega gi
banja le m. Gostovanja so glavna 
kulturna hrana Blzeljanov, pa le 
ta niso vedno najboljša. — Zveza 
zadružnlc, mladi zadružniki, ga
silci ln prosvetno društvo — vsi 
se bodo okrepili z mladimi moč
mi. Ct bodo vs1 ti poprijeli, bo 
rudi kulturno-prosvetno življenje 
v <reju zaživelo Mladi kmečki 
fantje ln dekleta pravijo, da Je t 
združenim1 n-očm, tudi na Bizelj
skem mocoče nekaj napraviti. 
Treba je samo- dobre volje — pa 
bo šlo.

Hud vihar na D1zelj«k«m. — Ta
kega viharja, kot Je bil n. julija 
na Bizeljskem, že dolgo ne pom
nijo Povrh vsega pa je bila š« 
toča, tako da le ta vzela le tlato, 
česar ni uničile huda pozeba v za
četku meseca maja. — Vihar, ki 
Je divjal no Bizeljskem, le Izruval 
najmanj tisoč drevesc. Kljub vsem 
tem težavam pa je veselje opa
zovati Blzeljane, kake marljivo 
škropili In popravljajo, nar je le 
mogoče Polni upa pravijo vsi: 
•Morda bo pa prihodnje leto bo
lje!« — Želimo Jim. da bi bilo res 
tako. '

Ne zamudimo prilike
Nastopil je čas počitnic In 

oddiha naših dijakov in štu
dentov, vendar bi bilo na
pačno, če bi Jih prepustilj 
varno njihovemu osebnemu 
Izživljanju. Mladinske orga
nizacije po vaseh in mestih 
naj razmišljajo o tern. Ži
vimo v času. ko na primer 
terenske organizacije Ljud
ske mladine dosegajo po
membne Uspehe v okviru 
športnega udejstvovanja, de
lovnih akcij ali v političnem 
delu. Da je tako, nam kaže
jo Izkušnje to prejšnjih let.

Kjer obstajajo močne or
ganizacije, se dijaki ln štu. 
denti sami vključujejo v de
lo ln ga s svojo aktivnostjo 
te pospešijo. Kjer so pa or
ganizacije šibke, je potreb
no, da mlade ljudi zaintere
siramo za naše delo in nalo
ge. Praksa je pokazala, da 
je v tem času napredovalo 
delo vaških organizacij, kjer 
le v poletnih mesecih sicer 
obilo objektivnih težav.

Dijaki lahko pokažejo svo
jo aktivnost zlasti pri šport
nem delu z organizacijo raz
nih tekmovanj, a čimer lah
ko zainteresirajo tudi ostale. 
Prav tako ne smerne poza
biti na ideološko delo. Štu. 
denti so sposobni, da prire
jajo m vodijo predavanja, 
da na debatnih večerih po
jasnjujejo mladini proble
matiko sedanjega časa. kjer 
je največ zanimanja za zu
nanjepolitične dogodke. So
delovanje dijakov tn študen. 
tov pa je možno tudn na 
drugih področjih, na primer 
pri kulturnem delu. delov
nih akcijah itd. Povsod, 
kjer bomo imeti dober stik 
z njimi, smo lahko prepri
čani, da uspehi ne bodo 
Izostali. *'

Seveda se pa tudi zgod-, 
de naš: srednješolci s pod
cenjevanjem gledajo na or
ganizacijo v svojem kraju 
to z napačnim odnosom 
kvarijo razpoloženje ln ak 
tivnost estale mladine. Take 
ljudi na) orga-dzacija izloM 
to svoje srede Ir. <e naj opre 
na delsvoljno mladino, ki jo 
je pri nas povsod dovolj

J. K

MALI OGLASI
Preklicujem ln obžalujem, da nt 

res. kar sem govoril o tov. Angeli 
Mežnar, Loke - Kisovec, in si za
hvaljujem, de Je odsti pila rd 
tožbe. — Miha Kralj, Podlipovlca 
štev. 7.
UGODNO PRODAM manjšo hišo s 

prostori, primernimi za kovaško 
obrt, In manjši vrt s sadnim 
drevjem ob glavni cesti v sre
dišču Zdol Interesent! naj se 
zglasijo do 4. avgusta prt Ja
nezu Zupančiču v Anhovcu 
It 11.

PRODAMO
dve betonska mešalca, električno dvigalo, elektromotor 
brusilni stroj Teracco, železni kalup za silose, elektro
motor ZK, stroj za brušenje terazze to tendem priprave

Okrajna zadružna zveza 
Trbovlje

MARIBOR VAS VABI NA XIV. MARIBORSKI TEDEN
v času od 26. |uli|a do 4. avgusta 1957
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Velika manifestacija našega gospodarstva, kulture in športa. Bogata razstava industrijskih proizvodov 
Velika ubira kmetijskih strojev. Posebna razstava najboljših štajerskih vin. Pisana modna revija. Mnogo 
kulturnih in športnih prireditev, med drugimi mednarodne motodirke, velike konjske jahalne, kasaške in pre- 
ponske dirke itd — V unionski dvorani cineraascopske predstave. — V gledališču »Celjski grofje«. Na razsta
višču koncerti godb na piha.la in harmonikarjev.

Za razvedrilo bo na razpolago velik moderen sodoben zabavni park kot avtodromi, vodni vrtiljaki itd.
Gospodarska razstava bo v novozgrajenih velikih lastnih razstavnih prostorih ob Dravi
Letos 25-letnica obstoja Mariborskega tedna.
Vstopnice bodo izžrebane — dobitki dragoceni, motorno kolo, pralni stroj, Škropilnice Uri.
Na železnici 25 % popust.
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Neka evropska družba se je 
pogovarjala pri mizi o strež
nikih.

»Ali veste, kako zna strež
nik gospoda Clementa izvrst
no pomivati posodo?« vpraša 
star uradnik. »Ne vemc, odgo
vori Coallen.

»Dobro, pa vam na kratko 
povem. Trikrat se zgane, pa je 
vse mimo. Najprej potegne z 
jezikom po krožniku, da obliz
ne vse ostanke, kajti v naravi 
se ne sme nič izgubiti Nato 
obriše krožnik parkrat v svo-

■

je košate kodre. Za konec pa 
obriše krožnik z edino zamor
sko obleko, z majhnim pred
pasnikom, ki ga nosijo zamor
ci Okrog ledij.*

»Potem pa je Mutezo, po
mit) oč kapetana Johna Book- 
mana, še bolj spreten,* prista
vi neki drugi. »Tega je naša 
evropska civilizacija tako 
predelala, da bi ga bilo sram, 
če bi jedel ostanke kakega 
Evropejca. Kapetan ima veli
kega, lepega psa. Po kosilu je 
moral pes »Tom* krožnik oči-

FLORENTINA
X. nadaljevanje 
Mojstrska poteza

Prosper in Florentina sta resnično, odkrila in pro
dala sonderfiihrerju Ralfu skrivnost »pilotskega ka
nala« do Francije. Pred tem pa sta stotinam zavezni
ških pilotov pomagala do svobode...

Seve pa sta oba tedaj vedela le za kanale in skri
vališča do francoske meje, čisto nič p« za pot skozi 
F ranči jo in dalje ...

Prosper pa v razgovoru z Ralfom tisto noč ni 
povedal, kako je uspel zvedeti za desetine zvez in 
skrivališč od belgijske meje, preko vse Francije, tja 
do španske meje in Pireoejev. To je bila njegova 
mojstrska poteza.

Neke zelo mrzle novembrske noči 1942. leta, se je 
kmet Carl Many prebudil. Zbudilo ga je močno tre
skam je po vratih njegove hiše v Ardenih. Hitro je 
vstal in se oblekel.

»Ouvrez... s’il vous plait...«, odprite, prosim, se 
je slišal neki glas. Kmet Carl je zbral vso svojo hra
brost in odprl vrata. Tisti hip se je v njegovo naročje 
zrušil neki človek, v uniformi, s pilotsko čepico na 
glavi. Utrujen in krvav.

Kmet ponudi prišlecu kozarček žganja. Neznanec 
težko sope in kmalu je videti, da se mu vračajo moči. 
V nekakšni angleškofrancoski mešanici skuša kmetu 
pojasniti, od kod prihaja in kdo je. Kmet Carl počasi 
zve: neznanec je Anglež, pilot, ki so mu Nemci zbili 
na tla njegovo letalo. V zadnjem hipu mu je uspelo 
izkočiti iz letala, ki je bilo že vso v plamenih. Že tri 
dni in noči je taval po planinah. — Potem prosi, da 
bi ga rešil in skril pred Nemci.

Kmet guba čelo. Dobro ve, da je vsakršna pomoč 
:n zavetje zavezniških letalcev strogo kaznivo. Nemci 
se v teh stvareh ne šalijo. Zato kmet omahuje. Rad bi 
pomagal nesrečnežu, a se boji posledic. Končno njegov 
patriotizem premaga strah. Kmet odide najprej po 
zdravnika, da bi ranjenemu pilotu nudil prvo pomoč.

Zdravnik dr. Germen, veteran iz prve svetovne 
vojne, je pregledal njegove rane. »,Ni bilo ničesar ne
varnega. Samo nekaj lahkih ranic. Po nekaj dneh bo 
ranjenec ozdravel.

»Kaj storiti?« vpraša kmet Carl tiho zdravnika.
»Moramo ga na vsak način rešiti in ga predvsem 

skriti. »Najprej naj se preobleče,« de zdravnik.
' Carl Meny vzame iz omare svojo praznično obleko 
in jo da pilotu. Dr. Germen svoj klobuk in par čevljev.

V naslednjih tednih bo ta pilot potoval od belgij
ske meje skozi vso Francijo, vse do Pirenejev, po 
skrivnih poteh, od zveze do zveze, od enega do dru
gega skrivališča. Opremljen s ponarejenimi dokumenti 
bo prepotoval vse skrivne kanale, preko katerih se 
zavezniški piloti prebijejo do Španije. Na tem dolgem 
potovanju spoznavajo mnogo ljudi, mnogo naslovov, 
zvedo za neštevilna gesla in dogovorjene znake spo
znavanja.

V Pirenejih, nekje v bližini španske meje, zgine.. ."
In od tega dne, pravzaprav od te novembrske noči

1942. leta, ima agent Prosper de Zitter vse podatke in 
vse skrivne kanale v svojem mezincu. Kajti tisti pilot 
ni bil nihče drug kot kapetan Jocksen, t j. Prosper de 
Zitter.

In to je hotel Proeper prodati za drag denar. A 
pred tem je moral še dalje igrati svojo vlogo. Toda 
na koncu 1942. in ob začetku 1943. leta še ni nihče 
slutil, s kakšnimi načrti se ukvarjata kapetan Jocksen 
in njegova lerpa sopotnica Florentina...

Ob začetku januarja, nekaj časa po tistem usod
nem razgovoru in sestanku v vili oziroma ulici Rue 
Royal, se je zgodilo nekaj, kar je idealno dopolnjevalo 
ta, na celi črti široko zasnovan načrt.

Eden izmed vodilnih funkcionarjev močne organi
zacije »Corps franc-belge« je prišel k Jockeenu in 
Florentini in zaprosil za pomoč in nasvet. To je bil 
generalštabni major Tjer. (Nadaljevanje sledi.)

stiti, kar je seveda prav rad 
storil, in sicer tako temeljito, 
da ni bilo niti kapljice juhe 
več na krožniku. Nato pa je 
Mutezo psa zasukal in obrisal 
s Tomovim repom krožnik, da 
se je kar svetil.*

Major King Louis pa je imel 
izreden dar opazovanja. Neke
ga dne je opazil po kosilu, da 
je njegov Črni strežnik poseb
no dolgo umival njegovo po
sodo. Major se je tiho pribli
žal kuhinji, da bi ga opazoval. 
Pa ni mogel nič posebnega 
ugotoviti.— v eni roki brisačo, 
v drugi krožnik. Poleg sebe je 
imel strežnik škaf tople vode. 
Major je zadovoljno nadalje
val svoj sprehod. Ko se je čez 
nekaj časa vrnil, je strežnik 
še vedno pomival. To se je 
zdelo majorju Kingu vendar 
predolgo. Previdno se je pri
bližal in pogledal v kuhinjo. 
Kaj je zagledal? Na tleh škaf, 
strežnik si je v mlačni vodi 
umival noge, poleg pa je bilo 
še nekaj krožnikov za pomi
vanje ...

DROBNE MODROSTI
MNOGI ljudje mislijo, da so 

pred svojim časom, pri tem pa 
ne gredo niti v isti smeri.

KADAR ti kdo pravi: »Premi, 
slil si bom in ti povedal svojo 
odločitev« — to odločitev že po
znaš.

SPREMEMBE prav zagotovo 
skrbijo v tem našem življenju 
za začimbo — toda enoličnost 
skrbi za prikuho.

Mladi, ali bolje rečeno bodoči letalci, budno spremljajo tet sku
pine reaktivcev

Iz nekega pregleda, ki je bil 
objavljen v ameriški reviji 
»Life«, je razvidno, da ima 
Eisenhotver pravzaprav nizko 
plačo. Letno dobiva namreč 
»samo« 100.000 dolarjev in 
okoli 50.000 dolarjev potnih 
stroškov. Toda ta znesek pred
stavlja le žepnino, če ga pri
merjamo na primer z dohodki 
angleške kraljevske družine,

MOŠKI, ki noč« nikoli nala
gati svoje žene, je zelo brezob
ziren do nje.

ŽENSKE se rade držijo naj
enostavnejših stvari na svetu: 
mož.

tli e Ca ga je kokoš

ki prejema letno skupno 4,3 
milijona dolarjev. Kraljica 
Elizabeta 11. pa sprejema za 
svojo osebo letno lj milijo
na dolarjev, kar je tudi naj
višja plača med evropskimi 
kronanimi glavami. Nizozem
ska kraljica Juliana prejema 
letno 395.000 dolarjev za svojo 
uporabo in okoli 90.000 dolar
jev za vzdrževanje kraljevskih 
palač. Njen sin princ Bern- 
hard In hčerka Beatrix dobi
vata vsak 80.000 dolarjev let
no. švedski kralj Gustav ima 
precej višje dohodke: razen
800.000 dolarjev letnih dohod
kov si lahko »prisluži« še 
okrog 10.000 dolarjev s proda
jo cvetja in povrtnin iz kra
ljevskih vrtov. Belgijski in 
danski kralj pa prejemata
780.000 oziroma 350.000 dolar
jev letno.

^Politični mozaik
Pomembno strateško znamenje

Pred nedavnim so v nizu poskusnih atomskih eks
plozij napravili še eno v Nevadi. Takoj po eksploziji 
pa se je veter obrnil in je začel nositi steber radio
aktivnega prahu in' dima v smeri, kjer se je kakšnih 
trideset kilometrov daleč zasidrala opazovalnica urad
nega vojnega osebja. To pa se je takoj nato umaknilo 
z jeepi na varnejše mesto.

S tem je potrjeno pomembno strateško dejstvo: ni 
seveda med opazovalci ugotovljen odstotek tistih, ki 
so za nadaljevanje nuklearnih poskusov, toda število 
tistih, ki so zbežali, znaša ravno — 100 odstotkov...

Čim kasneje — tem glasneje...
Guy Mollet je padel, ko je prišel pred parlament 

z računom o politiki v Suezu in Severni Afriki. Desnici 
so se zdeli davki, ki jih je na novo zahteval Mollet, 
previsoki.

Pred nedavnim pa je vlada Bourges-Maunouryja 
zahtevala še več, in sicer za letošnje leto dodatnih 
150 milijard frankov novih davkov, za prihodnje leto 
pa 300 milijard.

Parlament je nove davke hitro potrdil. Kakor 
kaže, se je parlament menda ustrašil, da bi tretja 
nova vlada zahtevala morda še več...

Neprijetno...
V britanskem parlamentu so izzvali veliko nezado

voljstvo podatki, da se poslušajo privatni telefonski 
pogovori. Poslanci so vlado obsuli z vprašanji in se 
niso zadovoljili z odgovori ministra za notranje za
deve Butlerjcm, tako da vprašanje še ni odstavljeno 

v z dnevnega reda.
Zaradi tega je ministrski predsednik Macmiilan 

predlagal sestanek šefov treh parlamentarnih frakcij 
z njim in Butlerjem, da se o tem vprašanju intimno 
razpravlja in potem odstavi z dnevnega reda.

Pravijo, da je bil ta sestanek sklican, ker mini
strskemu predsedniku ne bi bilo prijetno, da tisto, kar 
želi povedati šefom parlamentarnih frakcij, pove — 
preko telefona 1

Dokler se nekje ne zmrači...
Britanska vlada se je odločila, da pod pritiskom 

opozicije v Angliji in svetovnega javnega mnenja 
preloži strateško oporišče s Cipra v Kenijo. Ker od
pora na Cipru ni mogla zlomiti, bi morda to bila 
prilika, da s svojo namero »pacificira« Kenijo in učvr
sti britansko oblast v tej koloniji, kjer osvobodilna 
borba traja tudi že nekaj let.

Kaj bo posledica tega, ni lahko prerokovati. Do
kler se nekje ne zmrači, se drugod ne zjasni — pravi 
pregovor. Toda pri tem nihče ne izključuje možnosti, 
da se bo zmračilo pri — Britancih...

Zahvaljujoč se neki kokoši so v 
Zahodni Nemčiji blizu Stuttgarta 
dobili dolgo iskanega roparja Jo- 
achlma Nieteja.

Ta človek je oropal avtomobil
ske vozače na ta način, da Je ča
kal s svojim avtom na robu ceste 
kakega osamljenega kraja ln da
jal drugim avtomobilistom, ki so 
prišli mimo znamenja, da bi mu 
pomagali. Kadar je šofer takega 
avtomobila izstopil Iz svojega vo
zila, ga Je Niete z vso silo udaril 
s francoskim ključem po glavi, ga 
v naglici oropal, sedel v svoj 
avto <n se odoellal.

Pred nedavnim pa mu Je poli
cija nastavila zanko, vendar se 
je ropar s svojim hitrim vozilom 
daleč umaknil svojim preganjal
cem. In ko so policisti že hoteli 
nehati z zasledovanjem, so ga 
našli sredi neke večje vasi z raz
bito glavo in avtomobilom.

Ko je ropar dirjal skozi vas, so 
pred njegov avto prifrčale kokoši. 
Da jih ne bi povozil, se Jim Je 
začel z avtom umikati. Ko Je 
tako vozu sem in tja po eeetl, 
da ne bi povozil kake kokoši, se 
je naenkrat z vso silo zaletel v 
drevo in se — ubil.

— da ee Je tudi znani angle
ški filozof, matematik in nosi
lec Nobelove nagrade Rueeell 
zavzel za prenehanje atomskih 
poizkusov in za razoro*ytev7 
Mednarodni konferenci znan
stvenikov v Pugwašu je poslal 
spomenico, v kateri pravi, da se 
mora človeštvo rešiti vojne, kar 
bo sicer uničeno. Tudi samo na
daljevanje atomskih poizkusov 
predstavlja za človeštvo veliko 
nevarnost. e

— da v češkoslovaških tovar
nah letal preizkušajo avlonske 
propelerje iz plastičnih »nov*? 
Pravijo, da »o uspeli in da bodo 
letala * takimi propelerji v upo
rabi predvsem v tropskih krajih.

e
— da je znana angleška umet

nica Vivien Leigh bila »izgna
na* iz britanskega parlamenta? 
Med neko razpravo je na ves 
glas protestirala proti rušenju 
gledališča »St. Jamesa«, ki je 
bilo zgrajeno pred več feo sto 
leti in ga sedaj nameravajo po
rušiti, da b) na istem mestu 
zgradili neko p,"'lovno palačo.

— da bo otroška paraliza pri
hodnje leto v EDA verjetno že 
premagana? Tako napoveduje 
Bas tl 0’Connor, predsednik 
ameriške ustanove za borbo

proti otroški paralizi. To pa bo 
možno le, če bo uspelo v tem 
letu cepiti s cepivom proti tej 
bolezni vse državljane pod šti
ridesetim letom starosti, e

— da se v ZDA rasizem po
novno prebuja? V Birmingha
mu, v državi Alabama, v ZDA 
je osem belcev ugrabilo dva

deniča, da sta stopila v avtomo
bil, nato so ju odpeljali z vso 
naglico. Vrnila sta se naslednji 
dan vsa potolčena in krvava. 
Tolpa ju je odpeljala v neki 
gozd na obronku mesta tn ju

SMEH
PODALJŠUJE ŽIVLJENJE
Smeh podaljšuje življenje. To 

so sicer ljudje že davno vedeli, 
pred kratkim pa je bilo to tudi 
znanstveno dokazano. Neki bri
tanski zdravnik, strokovnjak za 
psihiatrijo, je namreč objavil 
rezu.tate svojega dolgoletnega 
raziskovanja o povprečnem tra
janju življenja ljudi * optimi- 
etlčnim in pesimističnim znača
jem. Ugotovil je, da Je pov
prečno življenje optimističnega 
človeka, t. j. veselega, vedrega 
čioveke. za sedem let daljše od 
življenja črnogledega pesimista..

pretepala z gumijasto cevjo. Tu
di dekleti sta bili v nevarnosti, 
vendar se tolpa ni upala kaj več 
storiti, ker je bilo na ulici se 
mnogo ljudi.

— da so trije mladi Jugoslo
vanski športniki dosegli nov 
svetovni rekord v skakanju t

določen cilj. Pristali so 6,7 met
rov od določenega cilja. Prejšnji 
rekord je znašal 6,78 m in J« 
pripadal Rusom.

•
— da zahteva ameriška film

ska igralka ' Maureen 0’Hara 
kar milijon dolarjev ali po na
še več ko 600 milijonov dinar
jev odškodnine zaradi žalitve, 
ki ji jo je prizadejala ameriška 
revija »Magazine Confidential«. 
Žaljivi članek je izšel letos 
marca.

— da Je baje raka na pljučih 
bolj kriv cigaretni papir kot to
bak? Tega mnenja je zagrebški 
znanstvenik dr. Jura j Koerbler, 
ki povezuje rak z lanjo, ki jo 
vsebuje cigaretni papir. V nje
govem zavodu so se z zadevo že 
dolgo ukvarjali ln poizkusi sc 
jim baje dali prav.Kokol je povzročil* nesrečo

padalom na določen cilj? Bili so 
črnca, ki sta bia v družbi dveh to trije Srbi, ki so se v nepo- 
deklet. Tolpa je prisilila ml a- sredni okolici Užičke Požeg«

spustili s 1000-metrske višine na

SKRIVNOST SANATORIJA s
S polzaprtiml očmi Je komisar poskušal, da si ustvari sliko o čudnih 

Warrenovth besedah. Kaj ga je vendar tako pretreslo, da je popolnoma 
zgubil duševno ravnovesje? Da je tičalo za njegovim strahom še nekaj 
drugega kot pretrgana žica pri mrtvaški lobanji, je bilo jasno. Toda kaj?

»Me še potrebujete, gospod komisar?« ga je vprašala Greta, ki je 
že vstala s stola. Moram še pospraviti sobo v pritličju.«

»Ne, lahko greste! Ce vaa bom še potreboval, vas bom poklical.«
Ko je dekle odšlo, je komisar Fuchs popolnoma zaprl oči, da raz

mišlja o tako nenavadnih besedah doktorja Wanena. Prav prestrašil 
se je, ko je Kbhler po kratkem trkanju na vrata planil v sobo.

»Vse zaman, gospod šefi Niti enega samega človeka ni, ki bi bil 
nosil takšne čevlje.«

»Nekaj takega sem tudi pričakoval,« mu je hudobno odgovoril ko
misar. »Ste vsepovsod pogledali?«

»Več kot vsepovsod!« je zatrjeval Kbhler. »Moje rentgenske oči 
prodrejo ključavnice in stene.«

»No, no! Ste preiskali tudi Warrenovo sobo?«
Asistent je od začudenja zazijal. »Vi mislite...?«
»Misliti, se pravi, nič vedeti! Jaz pa mislim, da nekaj vem,« je 

dejal Fuchs ne povsem logično. Kbhler pa se je tedaj že obrnil in planil 
lz sobe. Toda že čez nekaj trenutkov se je vrnil ves rdeč v obraz in 
ni spravil pametnega stavka lz sebe.

»Res, gospod šef! Od kod pa ste to vedeli? Čevlji so bili njegovi! 
Končno vendarle nekaj!«

Komisar je ogledoval lepe usnjene čevlje z gumijastimi podplati. 
V njihovih zarezah je bila še vlažna zemlja z vrta.

»No, če je to kakšna 'sled, potem sem pripravljen, da si nadrobim 
vse mavčne odtise v kavo za zajtrk. Mislite morda, da je Warren sam 
skril dušilko, potem pa obul druge čevlje? Glejte, da najdete človeka, 
ki si je te čevlje sposodil!«

»Kakšen osel sem vendar!« je dejal Kbhler skesano.
• , -

Proti večeru je Martina našla nekaj minut, da je napisala pismo 
svoji materi. Omenila je dogodke v sanatoriju samo v toliko, kolikor 

bilo potrebno, da opraviči z njimi namero svojega skorajšnjega po
vratka domov.

»Ne vem še, kako dolgo nas bodo tukaj držali, vendar upam, da 
|i» komisar, ki vodi prei^vo, zadevo kmalu pojasnil,« je pripisala na

koncu pisma, ne da bi z besedico omenila strah, ki se je je loteval, 
kadar je bila sama.

Ko je Martina prišla s pismom spodaj v vežo, je opazila, da je 
bila poštna košara že izpraznjena. Zato je sklenila, da bo stekla skozi 
park, da odda pismo zunaj , v poštni nabiralnik.

Iz velike dvorane, kjer je bila zbrana družba, je slišala govorjenje 
ln nervozen smeh neke gospe. Vmes se je oglašal godrnjavi bas polkov
nika. Stekla je v garderobo, kjer je visel njen lahki volneni plašč. V 
trenutku, ko je hotela oditi skOzi vrata, je prišel za njo komisar Fuchs.

»Ravno prav, da sva sama,« ji je dejal, ko je stal pred njo. »Neko 
pojasnilo želim od vas .gospodična Martina.« In ko ga je vprašujoče 
gledala, je nadaljeval: »Ko je gospa Petersen umrla, ste mi pripove
dovali, da ste v noči njene smrti tik pred njenim krikom imeli občutek 
da je zažvenketela neka okenska šipa, in se vam je zdelo, da se nekdo 
plazi okrog hiše. Se še spomnite tega?«

»Na to ne bom nikoli pozabila, čeprav...«
»Hyala, to ml za sedaj zadostuje! Hočem namreč še nocoj, nekoliko 

pozneje, napraviti neki poizkus in upam, da bom z vašo pomočjo odstra
nil nekatere nejasnosti.«

»Res ne vem, s čim naj vam pomagam, gospod komisar,« je odgo
vorila Martina, ki ji spomin na tisto noč ni bil prav nič prijeten. -

»Prosim, počakajte! V pravem trenutku vam bom vse jtovedal, 
gospodična Martina.« ,

V zveznem hodniku med vežo ln družabnimi prostori se je tedaj 
za trenutek zazibal smaragdno zeleni zastor, kakor da ga je zamajal 
rahel veter. To je trajalo samo nekaj sekund, vendar tega nista opazila 
ne Martina ne komisar.

»Ko bo čas za to, vas bom obvestil,« ji je dejal Fuchs, preden je 
odšel. Ne govorite o tem z nobenim človekom, tudi ne s simpatičnim 
gospodom Hombyjem.«

Martina je ob zadnjih besedah za trenutek zardela. Svoje pismo 
je vtaknila v žep svojega plašča ln šla zamišljena po širokih stopnicah 
pred sanatorijem navzdol. Takoj nato je izginila v senci parka. Bila 
je to pot kakšnih štirih minut, da pride do poštnega nabiralnika, toda 
ta večer se je Martini zdelo, da poti ni ne konca ne kraja. Pospešila 
je svoje korake ln je zadnjih petdeset metrov tekla, kakor da je 
nekdo podi.

Naenkrat pa ae je ustavila In poslušala z zadržano sapo. Ali ni 
bilo nekako tako, kakor'da se nekdo skrajno previdno plazi med sen
cami starih drevee?

»Neumnosti« si je očitala sama eebl. Sedaj postajam še jaz histe
rična!« Ko pa je šla spet dalje, je bila trdno prepričana, da sliši nekoga, 
ki stopa preko pokošene trave.

Spet je obstala za nekaj sekund, da bi se prepričala, toda šum 
za njenim hrbtom je utihnil.

Bilo jo je strah in koža na hrbtu se ji je pričela Ježiti. Spotikala 
se je, ko je hitela dalje, in se prestrašila šuma, ki ga je delala sama.

Nato je spet zašumelo za njo. Zaslišala je šum neke veje, in preden 
je vedela, kaj je, je začutila dve roki, ki sta jo krepko zagrabili za vrat.

Smrtno prestrašena je poskusila obrniti glavo, a je ni mogla, tedaj 
pa je na ves glas zakričala. Potem se ji je stemnilo pred očmi m 
zgrudila se je na tla.

Prav tisti trenutek je nekdo hitro odprl vežna vrata sanatorija, 
ln kakor da ga nekdo podi, je Wilfried Kbhler v eni sami sapi dirjal 
proti mestu, od koder je slišal krik na pomoč, ki je'še zvenel v njegovih 
ušesih. Le še nekaj trenutkov je minilo in že je stal pred Martino, W 
je ležala na tleh sredi poti v parku.

»Gospodična Martin!« je zahlipal ves prestrašen, ko Jo Je spoznal. 
Takrat se je Martina zavedla in je poskušala vstati. Pomagal ji je 1)8 
noge in komaj čakal, da ji zastavi prvo vprašanje, ki ga je žgalo n8 
ustnicah. Ob njegovi roki se je Martina vračala proti sanatoriju. Bila 
je še vsa omamljena od nepričakovanega dogodka in vrat jo je bolel od 
pritiska. .

»Samo besedo, gospodična Martini — Kdo je bil?« Je vpraš 
Kbhler, ko se je prijela za boleči vrat. ,

»Ne vem — ne vem,« je zašepetala Martina ln glas JI Je tre'Py*H 
od groze. »Tako naglo se je vse to zgodilo! Bilo je grozno! Prisrcn 
vam hvala, da ste prišli!« ,

Takrat se je zgoraj na stopnicah pojavil tudi komisar Fuchs Pr - 
žgal je luč nad vhodom. Držal je roko nad očmi, in ko je spoznal ° • 
)e bil njegov obraz ves rdeč od srda. ,

»Moral bi bolj paziti na vas!« je dejal neverjetno mehko Martin • 
•Najbrž sluti, de nekaj veste.« „i

■ »Kdo — morilec?« Je vprašala in ustnice so ji trepetale. »Kaj % 
vendar vem! Ne, prav ničesar ne vem,« je ponovila ln skomigni

»In vendar je mogoče, da nekaj veste, ne da bi se zavedali, kajc® 
no je to za morilca,« je vztrajal komisar. »In to bomo vedeli m

*<»Prostm vas, ne delajte vsega še bolj zamotanega, kakor je že tak®*8 
jdvmila Martina, ki je že poskušala, da bi se nasmehnila.
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